
raznik. Ko si oble
čemo belo srajco, jo 
okrasimo s kravato 
pa obujemo svetleče 

zloščene čevlje. Pripravljeni smo za 
prije ten  pomenek s prijatelji in znan
ci po ulicah našega mesta. Nekako 
prijetno se počutimo. Kulturno. In 
voljni smo vsrkavati napoj lepih 
besed. Naša duša željno sprejema vse 
milozvočne misli pa izražanje pono
sa, ki ga praznik dviguje v prijetno 
ozračje med zidove naših hiš. Pa ne
strpnost pred krčmarskimi durm i. 
Žvenket prosojnih kozarcev z zlato- 
rnmeno ali baržunasto omamno kap
ljico. Zvonenje izpod kamnitega

zvonika pa njegov odmev, ki se meša 
nekje daleč z vetrom. In prijeten 
vonj, ki uhaja iz skritih kotičkov 
domačih ognjišč. In praznik je tudi 
razboritost m ladosti, vročekrvne 
energije, ki vzklika po igriščih in 
zvok žoge, ki odmeva med pročelji 
hiš. Vse je tako domače. Tako belo in 
čisto. In zvok je nekoliko tišji. Da se 
razločno čuje prijetnost ropotanja 
oddaljenih tovarn . In neizmerno 
veliko časa imamo. Kot še nikoli. To 
je praznik.
Vendar pa je  praznik  tudi rast. 
Razvoj. Živeti z nadgradnjo našega 
kraja je praznik. In naš vsakdan, ki 
se v intervalih  zaključuje v po-
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P r a z n i k

OBČINA
ŠOŠTANJ
cedila

vsem svojim občankam in občanom  
ob dnevu samostojnosti
in jih vabi na Drabosnjakovo igro Izgubljeni sin, 
ki jo bo v počastitev praznika

v

K U P O N
Ob nakupu naših proizvodov nad 300 SIT, 

dobite malo Cocaeolo, Fanto ali Sprite ZASTONJ.

T O P L IC A  - TOPOLŠICA

P I Z Z E R I J A  
8 9 1 0 2 8
VEDNO SVEŽE:
PIZZE RAZLIČNIH NADEVOV 
KRAČE, HAMBURGERJI,
HOT DOGI, PEČENE HRENOVKE 
RAZNE PRILOGE, SLADICE

VSAK DAH: 7 .0 0  - 2 3 .0 0
W  N E V E L J « :  y . « V  -  “

ZAVRTITE 8 9 2  0 1 8  IN VASE ZEL,_ 
VAM BOMO ŠE TOPLE DOSTAVILI NA 
DOM! n l

niška ro d a  v naši ob
č in i, P u s ti  g rad  in 
Topli vrelec. V nedel
jo , 15. decem bra , so 
naši tab o rn ik i odšli po 
Luč m iru  v Celje in jo 
n a jp re j p rinesli v žu
pnišče v Skornem . V 
nasledn jih  dneh  pa  so 
obiskali p ro s to re  O bči
ne Šoštanj in  jo  pone
sli na številne dom ove.
A kcija Luč m iru  po te
k a  letos v zn am en ju  
gesla N ekaj lepega zate. P oslan ica , ki sprem 
lja  lučko pa  se glasi:
Luč, ki jo prinašamo v 
svoje domove, naj nam 
prinese več življenja,

V nedeljo so taborniki prinesli Luč mira v 
prostore župnišča v Skornem, kjer je so člani 
gibanja Vera in luč pripravili predpraznično 
srečanje prizadetih in jim tako popestrili 
decembrsko popoldne.

samezne odlomke našega življenja. 
Napor, ki občasno zajam e naše 
skrivnostno gibanje telesa. Cel vrvež 
utrinkov naših vsakdanjih misli se 
razprostre v praznik našega življe
nja. In če se knjiga prelista z zadnje 
ali druge strani. Je praznik tudi 
šumenje listja pod težkimi nogami. 
Pa kokošje razsajanje po dvoriščih 
pa vonj po poznih medeno sladkih 
jabolkih, ki jih obletavajo čebele. In 
pokanje starih preš, iz katerih se 
cedi mošt. In iz pipe starega deda 
izpuhteva praznično. Pa šelestenje 
koruznih njiv. Skrivnostno lebdenje 
rečnih rib v globokih tolmunih. In 
gruča, ki sedi oli mizi v senci do
mačega drevesa. Tudi to je praznik. 
Prelistano od zadaj. Ali z druge 
strani.
V mirnosti opoldanskega sonca, ki 
riše sence majhnih drevesnih lističev 
po tleh, pa je praznik tudi tih in po

zabljen pogled utrujenih oči z okna 
podstrešnega stanovanja. Pa tik 
takanje stenske ure, pod katero zgr- 
bane roke vezejo prtiček z napisom 
IHS. Pa rahel vonj po trohnobi le
senega poda. Pa brenčanje muhe, ki 
se zaletava v okensko šipo. Pa nem 
pogled v strop nad posteljo. In vsa
kodnevna negotovost. Vse to je en 
sam prelep praznik, ki se na koncu 
izteče v čudovit mir in sproščenost 
seštevkov vseh življenjskih trenut
kov, ki smo jih nanizali v reki z 
imenom Perpetuum  mobile. In ta 
iskreči, droban, skoraj mikroskopski 
dragulj je tisti pomemben člen v 
vezavi te reke, brez katerega le-ta ne 
h i mogla teči. In če je le kaj, je to 
praznik , ki tako napolnjuje našo 
duševnost. Praznik? P raznik  je 
poštenje.

Peter Radoja

izvedlo gledališče Pod kozolcem iz Šmartnega ob Paki 
v petek, 20. decembra, ob 19. uri

v

v Kulturnem domu v Soštamju.

McDonald's odpira svoja v ra ta  tudi v  Velenju

OD 24. DECEMBRA 
VSAK DAN OD 8. - 24. URE 

petek  in  sobota od 8. - 02. u re

(V \■McDonalds
I  ■  a ®

McDRIVE res tav rac ija , 
k je r vas  postrežem o tu d i v  vašem  avtom obilu

Luč miru v naših dom ovih

A vstrijsk i skavti so se letos že 
en a js tič  z ap o v rs tjo  po d a li v 
Betlehem , m ajhen  predm estn i 
k ra j  v b liž in i Je ru z a le m a  - 

glavnega m esta Iz rae la  in v votlini Jezusovega 
ro js tv a  p rižgali svečko oh blagoslovljenem  
p lam enu . Z letalom  je  p lam en p risp e l na 
D u n a j, k je r  so ga p ričak a l e skavtske dele
gacije iz vse E vrope.
Z d ružen je  slovenskih kato lišk ih  skavtin j in 
skavtov je  Luč m iru , k a te ro  so z D una ja  po 
železni cesti p rip e lja li v Slovenijo, sprejelo  
šestič. Letos je  zd ružen je  k sodelovanju  pova
bilo  tu d i oba ta b o r-

več svetlobe, miru in ljubezni. Ta drobni pla
menček, prižgan v Betlehemu, povezuje mili
jone ljudi po vsem svetu in nas vabi k 
odločitvi za tisto, kar ostane, kar je resnično 
in ne mine. Hočemo biti vidno sporočilo, ker 
smo se v našem vsakdanjiku srečali in 
naredili nekaj lepega za drugega. Le z vsak
danjim dobrim delom lahko stopimo k 
sočloveku, ga slišimo in vidimo, stopimo v 
njegovo življenje in ga srečamo. Pridi, ne boj 
se, skupaj spreminjamo svet, naredimo vsak 
dan vsaj nekaj lepega za drugega.

N E K A J  L E P E G A  ZATE



SVET OBČINE ŠOŠTANJ

DELO NA 20 . SEJI

Poslovnik sveta občine določa, naj se ta sestane vsak mesec, vendar se 
svetniki v mesecu novembru niso sestali. Zaradi čakanja na važne doku
mente, ki so bili v pripravi oziroma usklajevanju, se je svet sešel v ponede
ljek, 9. 12., dopoldne.
Veliko časa so svetniki namenih predlogu odloka o preoblikovanju javne
ga podjetja Komunalno podjetje Velenje p.o. Ob sprejetju osnutka tega 
odloka na prejšnji seji so svetniki sklenili, da podajo svoje pripombe nanj. 
Te pripombe je skupno s pripombami ostalih dveh občin uskladila skupna 
strokovna komisija in takšnega predlagala v sprejem svetom vseh treh 
občin. Svetniki z upoštevanjem pripomb niso bili v celoti zadovoljni, saj so 
v glavnem želeli le spremembo 15. člena odloka. Predlagali so, naj se ta v 
zadnjem odstavku glasi:"S soglasjem se odloča o sprejemu finančnega 
načrta, zaključnega računa, imenovanju direktorja , statusnih sprememb, 
odtujitev osnovnih sredstev in cenah storitev." Po trditvi ge. Marije 
Tekavc, vodji strokovne skupine za pripravo odloka, je bilo maksimalno 
možno doseči to, kar je predlagano in kar dopušča zakon, zato se 15. člen 
v sporni alineji glasi:"Skupščina javnega podjetja s soglasjem odloča o 
sprejemu finančnega načrta, letnih računovodskih izkazih poslovanja in 
statusnih spremembah." Vsebina tega odstavka bo v bodoče krojila poli
tiko komunalne in frastrukture nam občanom. Torej direktorja javnega 
podjetja imenuje svet Mestne občine Velenje, ki je kot soustanovitelj 
udeležen z največjim kapitalskim deležem. Svet Občine Šoštanj je na 
koncu razprave sprejel odlok z vsebino, kot je bil predlagan.
Na predlog rebalansa proračuna Občine Šoštanj je  bilo izrečenih nekaj 
pripomb, kakor se za tako pomemben akt spodobi. Ugotovitev rebalansa 
je , da nekateri planirani prihodki ne bodo doseženi zaradi objektivnih 
razlogov oziroma nerealnih predvidevanj. Iz prim erjave postavk porabe 
proračunskih sredstev in predloga Ministrstva za finance je razvidno, da 
imamo m arsikatero postavko napihnjeno, v ka r se moramo zamisliti. V 
letošnjem proračunu je prišlo do krpanja finančnih lukenj na področju 
investicijskih vzdrževanj (asfaltiranje krajevnih cest), k a r bi se ne zgodilo 
v takšnem obsegu, če bi bila za to pripravljena celovita dokumentacija, 
kakor zahtevajo predpisi. Kljub temu so svetniki menih, da proračun za 
leto 1996 dosega svoj namen, zato so predlog rebalansa proračuna za leto 
1996 potrdili. Dodatno k temu so svetniki sprejeh tudi sklep, da sme 
Občina Šoštanj iz proračunskih sredstev kupiti ponujeno stanovanje v 
velikosti cca 100 m2 in v vrednosti cca 5,4 milijona SIT.
Brez pripom b so svetniki sprejeh osnutek odloka o ustanovitvi javnih 
vzgojnoizobraževalnih zavodov osnovnih šol v občini Šoštanj.
P rav  tako so svetniki brez razprave sprejeh sprejeh predlog premoženjske 
bilance Mestne občine Velenje po stanju 31. 12. 1995, ki je dejansko 
obvezen avtomatizem.
Predlog dopolnitve stanovanjskega pravilnika za dodeljevanje socialnih 
stanovanj je med svetniki naletel na ugoden odmev. Dodan je kriterij 
bivanja oziroma prijavljenosti v občini Šoštanj od 5 do več kot 20 let, kar 
bi linearno prineslo za vsakih 5 let 50 točk.
Svet je  sprejel tudi sklep, da se pristopi k javni razgrnitvi osnutka lokacij
skega načrta  kanalizacije Topolšica - Centralna čistilna naprava. Osnutek 
bo razgrnjen v prostorih Občine Šoštanj, nanj pa bodo lahko vse za
interesirane osebe podale pripombe.
Po  poročilu  začasnega upravitelja športnih objektov v občini Šoštanj in 
velikega interesa lastnikov ter koristnikov teh objektov, da se to področje 
družbenih dejavnosti uredi na način, ki bo za vse sprejemljiv, je svet ime
noval posebno strokovno komisijo. Po končanenem delu komisije, ki naj 
prouči že pripravljene predloge organiziranosti športa v občini Šoštanj, bo 
svet sprejel prim eren odlok za to dejavnost.
O pisni pobudi petih svetnikov, da se g. Franc Rogelšek razreši kot 
predsednik komisije za prostor in okolje zaradi prim era zaviranja in 
onemogočanja gradnje žage g. Mazeja iz Belih Vod, se je  svet na tajnem 
glasovanju odločil, da se g. Rogelšek ne razreši.
Svet je v nadaljnjem  delu dal tudi pozitivno mnenje k imenovanju gospe 
Vide Žerjav za ravnateljico vrtca Šoštanj.
Na koncu seje so se svetniki razživeli ob vprašanjih okoli kabelske televizi
je  v Šoštanju. Žuli jih problem program a, ki ga posreduje g. Krajnc. 
Svetniki bi želeli vplivati na izbor programov in tudi na predvajanje po
snetkov sej sveta. S pismeno pobudo so izrazih željo po priklopu na ta 
kabelski sistem stanovalci Pohrastnika, ki jim je interni sistem odpovedal. 
Svetniki so ugotovili, da se bodo m orah zainteresirani dogovoriti tudi z 
Zadrugo kabelske TV, ki razpolaga z omrežjem.

Podana je bila pobuda za razmislek o postavitvi ležečih ovir na cestah v 
nekaterih naseljih, k jer jih v zimskem času ne bo. Ker pa snega kot po 
naročilu ni, imajo mladi in ostali nekulturni šoferji po teh cestah 
priložnost za dirke. Svetniki računajo na osveščenost voznikov, da bi se 
izognili nepotrebnim  dragim oviram , ki uničujejo podvozja vozil in 
povzročajo velik ropot. Za začetek pozivajo policaje iz Velenja, da opra
vijo tod okoli kakšno tovrstno kontrolo. Razmislite, smo res potrebni pre
vzgoje in kančka kulture.

P r e d s e d n ik  sv e ta  O b č in e  Š o š ta n j  

A n to n  S k o r n š e k

Referendum
Rezultati z volišč v naši občini

8. decem bra smo imeli d ržav ljan i Slovenije p riložnost, da se na refe
rendum u  m ed trem i p redlaganim i opredelim o za volilni sistem , ki se 
nam  zdi najbo lj p rav ičen . R eferendum  je  bil žal zasravljen tak o , da  je  
bilo malo ve rje tn o , da bi eden od predlogov dobil p reko  50%  glasov. 
Z ato se mnogi sploh niso odprav ili na volišča. D ržava je  za izvedbo refe
rendum a p o rab ila  ogrom no d e n a rja  davkoplačevalcev, a novega volil
nega sistem a nism o dobili. '  %
R ezultate  glasovanja v občini Šoštanj nam  je  posredovala volilna 
kom isija. V naši občini je  odšlo na volišča 2650 ali 4 2 ,9 8 %  volilnih 
upravičencev. O ddali so 220 neveljavnih  glasovnic in 2430 veljavnih . 
P ro ti vsem trem  predlogom  se je  opredelilo  105 volivcev.
Za pred log  A, ki ga je  p red lagal D ržavni svet R epublike Slovenije, se je  
opredelilo  2 6 6  ali 1 0 ,0 4 %  voliloev.
Za pred log  B , ki ga je  pred lagalo  43.710 volivk in volivcev, je  glasovalo 
1 4 5 2  volivcev ali 5 4 ,7 9 % .
Za predlog C, na zahtevo 30 poslank in poslancev, pa  s e je  izreklo  5 7 8  
volivcev ali 2 1 ,8 1 % .

DELOVNO 1 9 9 6 . LETO JE  ZA
Rezultati del občinske uprave so nam enjeni vsem občanom

e to s  sm o  že drugo leto 
samostojna občina in 
pra\ j e ,  da pogledamo, 
kuj smo doslej posto- 

I rili. posebej še v letu 
1996. 4;
Naše načrtovanje v tem letu je bilo real
no. v glavnem smo opravili vse, kar smo 
načrtovali in obljubili. Največja investi
cija v letu 1996 je bila izgradnja tele
fo n s k e g a  omrežja za mesto Šoštanj in 
naselja Medeče, Skorno, Florjan do 
Lepe njive. V tem letu bo vključenih več 
k o t 400 novih naročnikov ob minimal
n em  prispevku občanov. V mesecu maju 
je bila na optični kabel priključena nova 
digitalna centrala in ta posodobitev 
omrežja nam je omogočila dokončno 
rešitev problema telefonije v občini. 
Poleg osnovnega vzdrževanja vnamem 
mestu Šoštanju smo sanirali mosf čez

večjih projektov: v 
s toplifikacijo

Izvedli smo nekaj 
Florjanu smo 
tistih, ki so se priključili na toplovodno 
omrežje Polirastnik - Topolšica, končali 
smo dela na toplilikaeiji še nenaseljene
ga dela Pohrastnika in pričeli s topli
fikacijo Goriške ceste v Šoštanju.
Na področju vodooskrbe smo zaključili 
del vodovoda v Florjanu in pripravili 
projekte za graditev vodovoda v 
Zgornjem Florjanu. Lajšali in na 
Pristavi.
Glede cest lahko rečem, da smo opravili 
skoraj vsa načrtovana dela, čeprav nam 
letošnje vreme ni bilo naklonjeno; ovi
ralo je delo in pobralo veliko denarja. V 
letošnjem letu smo uredili naslednje 
ceste: v Zavodnjah smo asfaltirah cesto 
od pokopališča pròti Brglezu ter cesto na 
Vrh<\ V Lokovici je že dokončana cesta 
Križnik - Penk in cestna povezava med

reko Pako, montirali cestne p re p re k ^  elektrarno in Lokovico, delno pa je 
nabavili in postavili prijetne klopi ter posodobljena frn R esta  proti Velikem 
koše za smeti. vrhu. V Ravnah je končana cesta Rumel

- Ravne in preplastitev ceste na 
Pristavo. V Belili Vodah so opravljena 
večja dela na cesti Savinek - Honec, v 
Skornem pa na daljšem odseku proti 
Lekšetu. Sanirali in vzdrževali smo tudi 
vse gozdne ceste v naši občini.
Veliko investicijo smo začeli v oktobru, 
da bi uredili sotočje Toplice in Florjan- 
ščice v Penku, poglobili dno reke Pake 
in s tem zavarovali naselje Polirastnik 
pred poplavami.
Tudi stanovanjsko problematiko smo 
pričeli reševati v letošnjem letu. 
Urejamo parcelo za graditev stanovanj
skega bloka; še pred novim letom pa 
bomo v naši občini prvič razdelili nekaj 
stanovanj.

HVašo občino je v juliju in avgustu 1995 
H rizadelo  hudo neurje, zato smo se letos 
J&eliko ukvarjali s sanacijo prizadetih 
■področij. Kritične točke so že sanirane, 
P vsa dela pa bodo gotova do aprila 1997. 

Kulturna in športna društva so kljub 
našim skromnim proračunskim sred

stvom izvedla svoje programe, v prihod
nje pa jim bo potrebno namenjati več 
sredstev.
V prihodnjem letu se nameravamo lotiti 
reševanja več problemov, ki so v naši 
občini močno prisotni, to so: dokončanje 
investicij, oskrba posameznih naselij s 
kvalitetno pitno vodo in izgradnja 
kanalizacije v nekaterih naseljih, grad
nja stanovanj, ureditev mesta z rekon
strukcijo nekaterih objektov in priprave 
na gradnjo obvoznice.
V  delu občinske uprave nas čaka spre
jem nove sistemizacije delovnih mest, 
sprememba statuta občine v nekaterih 
členih in izvedba volitev v svete kra
jevnih skupnosti.

Načrtov in problemov je veliko. Mislim, 
da jim bomo kos.

dr. Bogdan Menih 
župan Občine Šoštanj

Uspešno le to  Telekom a -  Poslovne enote Celje
Nova teletrgovina

eletrgovinama v Velenju in na Lavi v 
Celju se je 6. decembra pridružil na 
našem področju že tretji prodajno- 
informacijski center Telekoma, 
kakor lahko daljše opišemo tele- 

trgovino, ki je odprla vrata na Cankarjevi 4 v Celju.
V teletrgovinah nudijo informacije o možnostih za pri
dobivanje novih telekomunikacijskih priključkov, ure
janje pogodbenih odnosov s Telekomom, seznanjanje s 
cenami v telekomunikacijskem prometu, sprejem tele
fonske opreme v popravilo, plačilo računov za teleko
munikacijske storitve, reklamiranje storitev ter spreje
majo vloge za nove priključke in podobno. V teletrgo
vinah vam tudi svetujejo pri nakupu atestiranih tele
fonskih aparatov, telefaksov, prodajajo rezervne dele, 
pa tudi telekartice za javne govorilnice.
70.000 telefonski naročnik
Na otvoritvi nove teletrgovine, v katero je naložil 20 
milijonov tolarjev, je Telekom - PE Celje vključil v 
promet jubilejnega, 70.000. telefonskega naročnika. Ce 
je bil nekaj let nazaj velik uspeh priključiti uporabnike 
v težje dostopnih predelih Kozjanskega, pa je računal
nik letos pokazal, da je 70.000 y 
naročnik na območju omrež- 
ne skupine 063 poslovni sis
tem Evrodas, lastnik ISDN -

najmodernejšega, kar ponuja uporabnikom slovenski 
Telekom. ISDN je integrirano omrežje digitalnih 
storitev, ki omogoča prenos govora, slike, besedil in 
podatkov ter videa. Do konca leta bo na ISDN 
priključenih 150 uporabnikov, že v prihodnjem letu pa 
bodo to številko vsaj podvojili. Letos je Telekom uvedel

tudi novo interaktivno omrežje Slovenija Online, ki 
poleg videoteksta in teleoken omogoča tudi dostop do 
Interneta.
Uspešno 1996. leto
Telekom zaključuje letošnje leto poslovno uspešno. 
Leta 1961 je bilo v omrežni skupini 063 število 
priključkov 1280. In če je v celotnem prvem desetletju 
število naraslo na le na 4500 uporabnikov, se je samo v 
1996. letu število povečalo s 60.000 na 70.000 
naročnikov in se bo do konca leta še za približno 1500. 
To pomeni, da je v naši regiji 28 telefonskih 
priključkov na 100 prebivalcev. Ta številka je še vedno 
pod slovenskim povprečjem (33), a se razlika uspešno 
zmanjšuje. V razvoj telefonskega omrežja je bilo letos 
vloženih 1,6 milijarde tolarjev, ki so jih prispevali 
Telekom, občine iz proračunskih sredstev in država iz 
sredstev za razvoj demografsko ogroženih področij. 
Naročniki niso skupno v ta znesek prispevali niti 100 
milijonov SIT. Na telefon še vedno čaka okrog 8000 
interesentov, vendar pa bodo listo čakajočih ukinili že 
prihodnjih letih. Zelo pomembna pa je tudi 
posodobitev oz. digitalizacija vozliščnih central, ki je 
trenutno 67 odstotna.

Pomočnik generalnega direktorja Telekoma Jože 
Palčnik ob otvoritvi nove teletrgovine na Cankarjevi 4 
v Celju



P R A Z N O V A N J E

P R E D B O Ž I Č N I  K L E P E T
Pogovor z dekanom  g. Jožetom  Pribožičem

decembru živimo bolj 
praznično kot druge 
mesece v letu. Advent
ni venčki so na vratih, 
na domačih in pisar

niških mizah, povsod so svečke in lučke. 
Ljudje pa bi poleg te zunanje priprave 
na božič potrebovali tudi, ali predvsem, 
notranjo. Kako cerkev vzpodbuja to 
duhovno pripravo na božič?
Prav zato, da bi bil božič doživet, je 
Cerkev vpeljala adventni čas. 
Bogoslužje v adventnem času se deli na 
dva dela. Prvi del traja od prve 
adventne nedelje do 15. decembra in ima 
značaj spokornosti. Osrednja osebnost 
je Janez Krstnik, ki v dolini Jordana 
kliče k spreobrnjenju. Opravi se božična 
spoved. Po tem delu predpostavljamo, 
da smo dosegli določeno stopnjo 
pripravljenosti in je božična devetd- 
nevniea bolj slavnostna. Odvijajo se 
odlomki iz svetega pisma, ki napovedu

jejo prihod odrešenika.

Menite, da si v tem potrošniškem svetu 
verni in neverni vzamemo čas za 
duhovno obnovo?
Zal gre še veliko tega mimo. Človek mora 
iti vase. kar je težko, saj ga vse drugo 
raztresa. Pogosto ostajamo le pri zuna
njih simbolih, vendar je treba simbole 
razumeti, ker imajo točno določen 
smisel. V svetem pismu so štirje evan
geliji, vsaka adventna sveča predstavlja 
enega evangelista, vsi štirje evangelisti 
pa Jezusa. Jezus je prišel na svet za vse 
ljudi. Štiri evangeliste je poslal na vse 
štiri strani sveta, da bi učili ljudstvo. 
Ker se toliko let razumevanje simbolov 
ni širše gojilo, je sedaj v veliki meri le še 
zunanjost, vendar bo ponovno prišlo do 
osmišljevanja.

Kako vi osebno doživljate božič?
Tudi za duhovnika je praznik doživetje.

Obisk v cerkvi je številčnejši, v pred
prazničnem času je več obiskovanja bol
nikov in starejših, ki ne morejo v cerkev 
in vsa ta srečanja ga osrečujejo. In ker 
je na sam božični dan obisk pri 
bogoslužju tako številčen, je srečanje z

S / N/

MM  IN NOVOLETNA 
VOŠČILA

"Slava Bogu na višavi, mjr ljudem na zemlji!"
Ta božični spev odmeva te dni širom krščanskega sveta. Naj ne bo samo 
slišen, postane naj viden po naših medčloveških odnosih.
Božič, s svojo milino in človekoljubjem, naj navdihuje naše misli, 
besede in dejanja v novem letu 1997.

Jože Pribožič

Vsem občankam in občanom želim prijetno praznovanje, vesel božič, 
zdravo in srečno novo 1997. leto.
Iskreno želim, da bi v naši občini, skupnem domu meščanov Šoštanja in 
prebivalcev vseh okoliških krajev, vladali toplina in prijaznost.

dr. Bogdan Menih 
župan občine Šoštanj

Vesel božič in srečno novo leto 1997, da bi ju dočakali in doživeli z 
mirom ter toplino v srcu in v upanju na izpolnitev vaših skritih želja. 
Vse to in še obilo zdravja Vam želi

SVET OBČINE ŠOŠTANJ

•  P etek , 2 0 . 1 2 ., ob 19 . uri - Kulturni dom  Šoštanj 
- igra Izgubljeni sin, Gledališče Pod kozolcem
•  N edelja, 2 2 . 1 2 ., ob 16 . uri - Kinodvorana  
Topolšica - 1. veliki božično-novoletni koncert z Big 
bendom  Ota Vrhovnika in gostjo črnsko jazz pevko  
Carole Alston
•  Sreda, 2 5 . 1 2 ., ob 1 9 . uri - B ožična sveta maša j 
pri Svetem  križu nad Belim i Vodami
•  Č etrtek, 2 . 1. 1 9 9 7 , ob 1 2 . uri - Struge - 2 . tradi- j 
cionalni novoletni spust po Savinji

Brezčasnost Orlovega prehoda
Ob izidu (kajakaške) pesniške zloženke

Na prvi petek v mesecu decembru je luč sveta zagledala pesniška zloženka Orlov prehod, ki 
jo je naš šoštanjski rojak izdal v samozaložbi in pod psevdonimom Jože Blast.
Orlov prehod je izbor pesmi, ki so nastajale v zadnjih letih in so tematsko tesno povezane 
s kajakaštvom, športom, ki avtorju nudi ne le neizmeren užitek, temveč hkrati predstavl
ja večen izziv. Več pesmi je avtor posvetil svojim najljubšim rekam, Savinji, Soči in Kolpi, 
na katerih bregovih in valovih išče globljo, včasih že mitično in mistično razsežnost 
(so)bivanja človeka in narave. Kajakaš in pesnik se malodane vsak dan vrača na bregove 
Savinje po veselje, tolažbo, nasmeh, upanje, odgovore in vprašanja. In v trenutkih, ki 
jih preživi na vodi, z veslom v rokah, ni on sam, je nekdo drug. Skupek teh trenutkov 
drugotnega (ne)bivanja je orlov prehod, in v tem brezčasovnem prehodu je on Jože 
Blast.
Avtor se zaveda, da je z izidom zloženke razgalil del sebe in odprl vsem, ki bodo 
zloženko vzeli v roke, vrata do svojih najljubših in skritih misli. A tako razmišljan
ja in občutja kot so dozorele pesmi in pesnik jih je pripravljen deliti z ^  \  
vami. bralci.

V. M.

veliko ljudmi osrečujoče, čeprav ne 
moreš vsakemu stisniti roke.
Hvala za kratko adventno razmišljanje, 
z upanjem na kakšen zanimiv pogovor 
tudi v prihodnjem letu.

MaM

ljubljanska banka
Splošna banka Velenje d.d. 
Velenje

SPOŠTOVANE VARČEVALKE IN VARČEVALCI, 
CENJENI POSLOVNI PARTNERJI
Le še nekaj dni nas loči od prestopa v novo leto, za katerega si sku
paj z vami, spoštovane varčevalke in varčevalci, cenjeni poslovni 
partnerji želimo, da bi bilo enako plodno in uspešno kot leto, ki se 
izteka.
Menimo namreč, da smo lahko z rezultati, ki smo jih dosegli v pretek
lem letu in ki so plod uspešnega medsebojnega sodelovanja banke in 
njenih varčevalcev zadovoljni.
Cilji, ki smo sijih zastavili na začetku minulega leta, so temeljili pred
vsem na posodabljanju obstoječih bančnih storitev ob podpori naj
sodobnejših tehnoloških dosežkov. Dopolnjevanje informacijskih sis
temov, širitev samopostrežnega poslovanja, utečena uporaba 
plačilnih kartic in številne druge spremembe skrajšujejo vrste pred 
bančnimi okenci, s tem pa so zagotovljeni pogoji za postopno razvi
janje svetovalnih funkcij in individualnega pristopa do varčevalcev. 
Zavedamo se, da nas v letu , ki prihaja, čakajo novi izzivi in še 
zahtevnejše naloge, vendar bomo v LB Splošni banki Velenje d.d. sto
rili vse, da bomo te zahteve tudi uresničili in da boste tudi v nasled
njem letu z našo in predvsem Vašo banko zadovoljni.
VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE IN USPEŠNO NOVO LETO 1997 
VAM ŽELI

LB SPLOŠNA BANKA VELENJE D.D., VELENJE.

P R A Z ld O  V IVOVO LETO
Nazdravite s koktejlom
Svetovni mojster mešanja pijač Mitja Acman vam predlaga, da novo leto voščite s 
koktajlom, ki ga pripravite kar sami doma. Sestavil je mešanico pijač, ki jih lahko 
dobite v naših trgovinah. Poimenovali smo ga koktajl Silvester. Pripravite pa ga 
takole:
Jagodno vodko, jagodni sirup in limonin 
sok zmešamo v večjem kozarcu z ledom.
Nato mešanico precedimo v kozarec za 
peneče vino in dolijemo ohlajeno suho 
peneče vino. Okrasimo z rezino limone 
in limonino spiralo.

SILVESTER
3 cl jagodne vodke Fruktal 
1 cl jagodnega sirupa 
brizg limoninega soka 
suho peneče vino

k/  6

POROKA
23. 11.1996 sta se poročila
Jožefa LAZNIK, Ravne 59 in 
Primož JANDROK, Ravne 14.

SMRTI
V času od 18.11. do 16.12. 1996 so umrli

Ivan SRNOVRŠNIK, Trg bratov Mravljakov 6, Šoštanj 
Stanislava GOLTNIK, Topolšica 110 

Rudolf OSTROUH, Florjan 4 
Neža ROŽIČ, Topolšica 22 

Marija MOVH, Trg bratov Mravljakov 10, Šoštanj



OSMICA
FRANC JAZBEC

AŠKERČEVA 24, ŠOŠTANJ 
tel. 882-074 in 855-069

Veselo praznovanje in 
srečno novo leto!

C V E T L I Č A R N A  
M A R J E T A  N A H T I G A L

TRG BRATOV MRAVLJAK 1, tel. 882-928

Vsem strankam in občanom želimo vesel božič in 
srečno novo leto 1997.

Se priporočamo.

ZLATARSTVO 
GOJKO ŠERBEC
PREŠERNOV TRG 9

Strankam nudim praznični 
10 % popust

in želim zadovoljno 1997. leto.

e e m H R S T v o
TRGOvme mm

Trg bralcu Illrauljafeou 8

Vsem občanom želimo 
uesele božične praznike ler 

srečno in uspešno nouo leto 1997.

INDUSTRIJA USNJA VRHNIKA
PROIZVODNA ENOTA ŠOŠTANJ

Proizvajamo kromovo strojeno usnje iz svinjskih kož, 
oblačilni in obutvani velur,

tapetniške nape ter podloge in cepljence raznih vrst. 
Izdelujemo usnjeno konfekcijo in zaščitna sredstva.

Voščimo vam  vesel božič in zadovoljno ter srečno novo leto 1997!

m

Vsem vam, ki se izobražujete in delate pri nas,
V e s e l e  p r a z n i k e  t e r  s r e č n o  1 9 9 7 !z nami sodelujete in nas poznate,

želimo lepe božične praznike in veliko prijaznih S E M E N A R N A  B R A Z D A
ter uspešnih dni v letu 1997. ANITA STROPNIK

ŠOLSKI CENTER VELENJE PRIM ORSKA UL. 4
Trg mladosti 3, Velenje ŠO ŠTA N J, te l. 8 8 2 - 5 0 0

TRGOVINA ČEBELICA,
Aškerčeva 8, Šoštanj GOSTIŠČE ACMAN

Kolektiv trgovine Čebelica iz Šoštanja se ob 
božično-novoletnih ptaznikih svojim zvestim 
kupcem zahvaljuje za celoletno zvestobo in 

zaupanje, ter jim hkrati želi mirno, 
zdravo in uspešno novo leto 1997.

Gostišče Acman iz Skornega pri Šoštanju  
želi Vsem občanom občine Šoštanj 

posebej pa še našim gostom Vesele božične in 
novoletne praznike in se še V naprej priporoča.

FRIZERSKI SALON N GOSTILNA PRI JANEZU

NATAŠA ZAGORIČNIK IDA FRIŠKOVEC

F L O R J A N  2 8 9 ,  t e l .  8 8 2 - 6 4 4  
Č i m l e p š e  p r a z n o v a n j e  in  l e t o  1 9 9 7 !

L A JŠ E  2 0 7
v a m  ž e l i  s r e č n o  1 9 9 7 .  l e t o  

in  v a s  v a b i

L A M I L E S ,  c l . o . o . , S k o n t o  l a ,
t e l  in  (a s :  (0 6 3 ) 8 8 2 -8 6 8 ,

SERVIS AVTOGUM 
VRČKOVNIK

m o b ite l:  (0 6 0 9 ) 6 2 2 -4 4 6 F L O R J A N  2 8 9 ,  t e l .  8 8 2 - 6 4 4

V s e m  s t r a n k a m  in  o b č a n o m  ž e lim o  
s r e č n o  n o 9 o  le to  in  s e  p r ip o ro č a m o .

S e r v i s  a v t o g u m  V r č k o v n i k  v a m  
v o š č i  n o v o l e t n e ,  b o ž i č n e  p r a z n i k e  

i n  s e  v a m  z a h v a l j u j e  z a  o b i s k .

Gostinstvo
Turizem
Trgovina
d . o . o .

K e r s n ik o v a  1 1  

3 3 2 0  V e le n je

~ösem bralkam in bvalcem 
želimo mivne in oesele p a z n ik e  
tev mnogo ačvaoja, 
sveče in uspehoo o letu 1 9 9 7 !

<rLuči o prihajajočem leta  
oas oabimo o naše gostinske lokale, 
hotel ISavbava o c~J~iesi in 
turistično agencijo.



V a j a  v Z a l o k i ENAKE MOŽNOSTI ZA VSE
a zaključek meseca 
varstva pred požari 
smo gasilci iz Šoštanja 
oh pomoči topolskih 
gasilcev organizirali še 

skupno vajo. Ta je potekala na najbolj 
oddaljeni kmetiji našega požarnega 
okoliša, pri Rezoničniku (p. d. Leskov
šku) v Belih Vodah.
Namen vaje je bil ugotoviti realnost 
uspeha eventualne intervencije na tej 15 
km oddaljeni in težko dostopni kmetiji. 
Taktična predpostavka vaje je bila 
začetni požar v osrednjem delu 50 
meterskega gospodarskega poslopja. V 
vaji, katero sta vodila gasilski častnik 
Leon Stropnik in Stane Goltnik, je bila 
uporabljena vsa razpoložljiva tehnika 
društev. Strategija izvedene vaje je vse
bovala elemente reševanja, varovanja in 
gašenja. V vaji so se uporabili vodni 
topovi, VT črpalka in brizgalna, katera 
je delovala iz oddaljenega vodnega zaje
tja. V analizi je vodstvo izrazilo zado
voljstvo nad izvedeno vajo, katera pa žal 
zaradi prevelike časovne oddaljenosti

objekta ne mora biti porok za uspešno 
morebitno intervencijo. Da se ne bi 
ponovili dogodki iz leta 1909, ko je na 
tem mestu do tal pogorel identičen 
gospodarski objekt, je društvo svetovalo 
gospodarju izdelavo lastnega hidrantne- 
ga voda, za kar obstaja možnost. Seveda 
je to velik zalogaj za domače, ki pa bi bil

ob širšem razumevanju izvedljiv.
V kolikor smo gasilci z organizacijo vaje 
in z ugotovitvami pripomogli k boljši 
požarni varnosti na tem posestvu, je naš 
cilj dosežen.

Na pomoč!
Gasilci iz Šoštanja

V E S E L I  D E C E M B E R
prave piškote, ki jih bodo ponudilišoštanjskem vrtcu, v programu 

priprave na šolo, je v decembru 
več prireditev in srečanj, prire

jenih za male šolarje. Program so 
poimenovali Veseh december.
Kot povsod drugod, tako je tudi v 
Šoštanju program izvedbe male šole v 
veliki meri odvisen od iznajdljivosti 
vodstva in vzgojiteljic v vrtcu, kako 
otrokom pripraviti zanimiv, poučen in 
čimbolj pester program. Prav gotovo 
jim je to odlično uspelo v Veselem 
decembru, kjer se otroci na poseben 
način pripravijo na bližajoče se 
praznike, obenem pa izkoristijo puste

dneve brez snega.
Mali šolarji so v vrtcu Brina razde
ljeni v štiri samostojne skupine. V 
decembru so dnevi brez snega lahko 
zelo pusti in dolgočasni. Vodstvo vrtca 
skuša na poseben način zaposliti 
otroke in jim pokazati tudi kakšno 
zanimivost iz vsakdanjega življenja in 
dela njihovih vrstnikov ali pa 
odrashh. S takšnim namenom so imeli 
v gosteh že plesalce, učence glasbene 
šole z instrumenti, poslušali babičine 
pravljice, se veselili z domačim god
cem, obiskali bodo še lovca, gostili 
pevca zabavne glasbe in vmes pekli

dedku Mrazu ob njegovem obisku. V 
času našega obiska so gostili 
“muzikanta”, g. Ivana Kneza, ki jim 
je zaigral na citre in povedal nekaj 
besed, kako se je naučil igrati citre. 
Ob spremljavi citer so nato zapeli še 
nekaj narodnih in domačih pesmi. 
Pravo veselje pa je nastalo, ko so otro
ci zaslišali še frajtonarico, takrat so 
lahko poleg petja še zaplesali. Cas 
nam je v otroški družbi kar prehitro 
minil.
Skupina, pri kateri smo bili na 
obisku, je po izjavah tovarišic zelo 
dovzetna za petje narodnih in sloven
skih domačih pesmi. Povedale so nam 
tudi, da se v mali šob ne da tega delati 
od začetka, če otroci ne prinesejo 
ničesar s sabo. Kaže se torej, da se 
vzgoja resnično začenja že ob rojstvu 
in so posledice (dobre ali slabe) včasih 
vidne šele čez mnogo let. Naše mnenje 
pa je bilo, da so z iznajdljivostjo in 
brez vehkih stroškov v Šoštanju uspeli 
narediti malo šolo zanimivo in za 
otroke nepogrešljivo obveznost, ki jo 
sprejemajo z igro. Najboljša nagrada 
za vse pa je veseli smeh otrok.

Peter Turinek

3 . decem ber - dan invalidov

European Day
of Disabeled Persons

Kakor v pripravah za vsako akcijo, smo tudi tokrat malo v zamudi, a vendar smo v 
našem Medobčinskem društvu invalidov Šaleške doline ob Paki, ki združuje invalide 
občin Šmartno ob Paki, Šoštanj in Velenje, v tem tednu storili kar precej. Ob našem 
prazniku smo zaprosili župane, da ob dnevu invalidov izvedejo sprejem ali razgovor 
z invalidi oziroma funkcionarji o reševanju invalidske problematike na terenu. 
Obveščeni smo, da sta župana občin Šoštanj in Šmartno ob Paki take sprejeme že 
sklicala, verjetno pa bo to storil tudi velenjski župan. Ob dnevu smo izvedb našo 
veliko akcijo obiska in obdaritve prav vseh oskrbovancev v Domu starejših občanov 
v Velenju, kjer so sodelovale pevke iz Stare vasi in učenci DVZ Velenje. Izvedb smo 
tudi svečano proslavo ob petindvajseti 
obletnici začetkov organizirane 
rekreacije in športa invalidov v Šaleški 
dolini.
Zal ugotavljam, da mediji iz Velenja ni
majo kaj dosti posluha za ta naš praz
nik, ko kljub naši pripravi gradiva ni 
bilo o tem prazniku nič zapisano. Zato 
smo hvaležni uredništvu Lista občine Šo
štanj, da je samo dalo pobudo in prostor 
za ta zapis. Izkoriščam priliko, da se žu
panu občine pa tudi vsem svetnikom za
hvalim za razumevanje pri reševanju in
validske problematike v občini Šoštanj.
Vsem invalidom pa želim obilo zdravja v 
novem letu!

Edvard Centrih, predsednik MDI

Invalidi predstavljajo okrog 10% prebivalstva v Evropski 
unijii. Kljub temu so v naši skupnosti Invalidi Se vedno 
diskriminirani in odrinjeni. Pogosto invalidi nimajo enakih 
pravic in svoboščin v vsakdanjem življenju, kot jih imajo 
drugi državljani Evropske unije.

Skupno lahko spreminjamo tista stališča in zakone, ki 
onemogočajo invalidom vključevanje v družbo .

Cilji
Evropski dan invalidov naj bi v javnosti predvsem vzbujal 
zavest o razmerah in problemih, s katerimi se srečujejo 

•invalidi, ki živijo m delajo v državah - članicah Evropske 
unije, in zagotovil proces uveljavljanja njihovih človekovih 
pravic.

D o lg o ro č n i cilji so :
• zagotoviti enake možnosti invalidom;
• sestransko vključevanje invalidov v politično, 

socialno in kulturno življenje;
• zagotoviti enake temeljne pravice.

Evropski dan invalidov je zadeva nas vseh!
Evropski dan ni le dogajanje, ki je vezano samo na 
prireditve v Bruslju!
Je dan vseh nas. invalidov in zdravih!!

Evropske ustanove sicer aktivno podpirajo to prireditev, 
vendar je evropski dan predvsem prireditev invalidskih 
zvez in organizacij, ki delujejo v prid invalidov. Pri tem 
ni pomembno, ali so te organizacije članice Evropskega 
invalidskega foruma, ali partnerji programa HELIOS II 
lahko so tudi nacionalne zveze invalidskih organizacij, 
ki izvajajo specifične programe v matični deželi - vsi 
imajo enako pomembno vlogo. Pobudo moramo 
izkoristiti tako. da bodo prireditve 3. decembra povsod 
v  Evropi - ne le v velikih mestih, temveč tudi v manjših 
krajih.

rejšnja leta so invalidi sveta na pobudo svetovne organizacije 
invalidov - FIMITIC praznovali svoj praznik na prvo pomladan
sko nedeljo v letu. V letih 1982-1992 je tako potekal ta dan v 
okviru desetletja invalidov, ko se je vsako leto s posebnimi gesli, 
kot so INVALID - TVOJ PRIJATELJ, INVALID ŽELI BITI 

ENAKOPRAVEN itd., v letu kot celoti in na dan invalidov še posebej opozarjalo 
javnost na invalidske probleme, na rešitve in potrebe po razumevanju invalidske 
problematike. Ob koncu desetletja invalidov pa je generalna skupščina Združenih 
narodov razglasila za mednarodni dan invalidov 3. december, ki naj bi se praznoval 
vsako leto. Tej pobudi so sledile tudi invalidske organizacije stare celine, tako da je 
dan hkrati tudi evropski dan invalidov. Zato so bile v letu 1996 načrtovane akcije 
osredotočene na temo ENAKE MOŽNOSTI, ENAKA UDELEŽBA INVALIDOV z 
vsemi državljani.
Tudi slovenski svet invalidskih organizacij (SIOS) s sedežem v Ljubljani, ki 
združuje deset invalidskih organizacij ter posebno organizacijo, ki se ukvarja 
izključno s športom vseh invalidov Slovenije in posebno združenje invalidov 
Slovenski invalidski forum sta povzela ta praznik kot slovenski dan invalidov.

TURISTIČNO DRUŠTVO ŠOŠTANJ S POLNIM ELANOM
K dvema uspelima prireditvama v 

začetku decembra se naslov kar 
poda. Za nami je prva adventna 

nedelja, ki je z blagoslovom venčkov in 
pozdravnim voščilom župana privabila 
na trg precejšnjo množico ljudi. Mesto 
je kasneje obiskal Miklavž s svojim 
spremstvom in zadovoljil željne poglede, 
ki so ga pričakovali. Da je mesto okraše
no kot biser, in kot tako vabljivo tudi za 
obiskovalce zunaj občine, je nekaj 
zasluge tudi pri turističnem društvu.
V novembru je društvo zamenjalo 
predsednika, kar pa se v turistični 
utečenosti ni čutilo. Člani so tako polni 
idej za popestritev vsakdanjega utripa,

da bo dela čez glavo. Na eni od zadnjih 
sej so se porajala spoznanja, da je z 
novo občino po dolgih letih “beračenja” 
prišlo do razumevanja za delo v turiz
mu. To je podkrepila tudi seja Turistične 
zveze Velenje, na kateri je župan občine 
Šoštanj dal iniciativo za ustanovitev 
lastne turistične zveze v Šoštanju. 
Denar, po njegovih besedah, se ustvarja 
doma in tu ga bomo tudi delili. Turistični 
delavci so to sprejeli z odobravanjem.
V svojem delu je Turistično društvo 
Šoštanj pripravljeno pomagati ali vsaj 
opozarjati na kulturo in urejenost 
kraja. Kar nekaj pobud se je zbralo v 
zapisniku seje. Med njimi: ureditev oz.

striženje zelene ograje ob bazenu, 
namestitev zadostnih zabojnikov za 
smeti, ureditev otroškega igrišča, pomla
jevanje parkovnih nasadov, postavitev 
uličnih tabel, ter pobude za urejanje 
zunanjosti lokalov, kot so trafika, trgo
vina Urbanc, vhodna stavba bazena... V 
poletnih mesecih bo društvo opravilo 
ocenjevanje reklamnih tabel pa še kaj. 
Seveda pa bo velik zalogaj tradicionalni 
“Pust Šoštanjski 97”. Preko Lista pa bi 
se društvo zahvalilo za vso podporo 
vsem občanom in drugim, ki znajo pris
luhniti tovrstnemu delu.

za Tl) PeRa

Okroglih devetdeset let, preživeti v tem iztekajočem se sto
letju, ni kar tako. Dve svetovni vojni, menjava več političnih 
sistemov in nešteto lokalnih vladarjev ti morajo razviti 
potrebno perspektivo, da na trenutne dogodke v življenju 
gledaš bolj umirjeno. V življenju je veliko ljudi prepričanih, 
da morajo igrati vloge, ki sojih napisali drugi. Redki se doko
pljejo do resnice, da lahko pero scenarista vzamejo v svoje 
roke in tako postanejo gospodarji svojih življenj. Mariji (za 
prijatelje Mimi) je to uspelo. Ne vem, če je k temu prispevala 
kruta izguba moža v času, ko ga je najbolj potrebovala, ali 
mogoče potovanja po svetu, s katerimi si je širila pogled, ali le 
zdrav odnos do življenja z odrekanjem in hkrati z obilo

telesne in duševne rekreacije. Vem samo to, da se zrelost 
ČLOVEKA, tega enkratnega in neponovljivega bitja, najbolj 
pokaže prav v odnosu do smrti.
Vsakomur med nami neizbežna starost prinaša pogled smrti v 
oči. Življenje je pravzaprav namenjeno le pripravi na ta 
trenutek. Njena mirna in pogumna pripravljenost na ta 
trenutek, brez lažne tolažbe v veri o posmrtnem življenju, je 
dokaz, da je življenje dobro izkoristila. Nam živim pa ostaja 
upanje, da v gozdu izgubljenih duš najdemo svojo razvojno 
pot in na tej poti odkrijemo skrivnost življenja.

Hvala ti za to sporočilo, tvoj vnuk!

TOPOLŠICA
Naše delo in uspehe 

posvečamo vsem, ki nas potrebujejo. 
Tudi v prihodnjem letu.

Vsem želimo zdravo 1997!

Vesele praznike ter srečno in zdravo novo leto 1997. 
Našim strankam se zahvaljujemo za zaupanje in se priporočamo.

L evstikova 1 5 ,3 3 2 5  Šoštanj 
tel.: 063/882-047
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SLUŽBA
SLOVENIJE

Ž I V L J E N J E

KRMLJENJE
PRESUŠENIH

KRAV
Z vidika prehrane krav je obdobje presušitve najpomembnejše. Presuševati 
jih začnemo med 60. in 50. dnem pred telitvijo in morajo biti presušene naj
manj 30 dni pred predvideno telitvijo. Postopek presušitve ne bi smel trajati 
dlje kot en teden. Krma, ki jo pridelamo, je vedno boljše kakovosti, krave 
imajo večjo sposobnost proizvodnje mleka, so večje in imajo večjo konzu- 
macijsko sposobnost (več pojedo). Dobra krma in sposobnost zauživanja 
velikih količin krme kaj hitro pripeljeta do preobilne preskrbe krav v 
presušenem obdobju. Krave se debelijo in to je vzrok kasnejšim motnjam v 
presnovi po telitvi ter motnjam v reprodukciji. Pogostejše so težke telitve, 
zaostajanje trebila, pojavi mastitisa, prebavne motnje, ketoze, obolenja 
parkljev, reprodukcijske motnje. Take krave ob telitvi hujšajo, vsebnost 
maščob, beljakovin in laktoze kmalu močno pade.
Pogosti so problemi ob krmljenju presušenih krav s koruzno silažo ali večjimi 
količinami travne silaže. Poleg pravilne oskrbe z energijo je potrebno paziti 
tudi na oskrbo z rudninskimi snovmi (kalcijem in fosforjem). Ker te krave ne 
izločajo mleka, ki vsebuje veliko kalcija in fosforja, tudi nimajo velikih potreb 
po teh dveh elementih. Ce jih tudi v dobi presušitve oskrbimo s kalcijem in fos
forjem, se jim sposobnost za izkoriščanje elementov v telesnih rezevah 
zmanjša. Ko začnejo izločati mleko, ne morejo slediti vsem potrebam in zboli
jo (npr. poporodna mrzlica).
Kako se izognemo tem težavam?
Kravo v zadnjih dveh do treh mesecih pred telitvijo pripravimo v primerno 
telesno kondicijo za telitev in jo v tem obdobju krmimo nad potrebami za 
njeno mlečnost. V presušitvi potem naj ne bi več dobivala na telesni teži ali 
hujšala. Energije ji damo toliko, kot da bi dajala 4 -6 litrov mleka, beljakovin 
pa za 6 - 8 litrov mleka. Krmimo ji velike količine sena in manjše količine 
koruzne silaže oziroma dobre travne silaže. Ce je travna silaža slabše kvalitete 
(plesniva ne sme biti), je lahko krmimo več in dodamo manjše količine sena.
Za pokrivanje potreb po rudninskih snoveh uporabimo mineralno vitaminsko 
mešanico brez kalcija in fosforja. Vsebuje naj natrij, mikroelemente in vita
mine. Ko krava začne nastavljati vime, ji moramo začeti pokladati mineralno 
vitaminsko mešanico za krave v laktaciji s kalcijem in fosforjem.
14 dni pred predvideno telitvijo vključimo v obrok močno krmilo, ki ga bo 
krava dobivala po telitvi. Krmimo ji 1,5 kg močnih krmil na dan. Prvi teden 
po telitvi krmimo samo polovico količine močnih krmil, ki jih ho krava pojed
la v polni laktaciji. Ce krmimo velike količine močnih krmil, ne more pojesti 
dovolj voluminozne krme. Za proizvodnjo mleka se izkoriščajo telesne re
zerve, kar je povsem normalno. Poskrbljeno mora biti za normalen potek prebave. To bo zagotovilo, da bo krava pojed
la vedno več krme. Postopno ji bomo povečali količino močnih krmil v obroku (za približno 0,5 kg na teden). Ze po šestih 
do osmih tednih po telitvi bo krava pojedla veliko krme in jo tudi optimalno izkoristila. Problemov ne bo tudi oh zelo viso
ki mlečnosti krav.

L id ija  D ik lič , in ž. k m et.

PR4VIL0 ZMERNOSTI TEDI PRI ŽIVALIH
V tem prazničnem mesecu se na naših mizah znajde veliko kulinaričnih dobrot - gotovo nekaj več kot ponavadi. Prav tako je sedaj sezona domačih praznikov - kolin. 
Vsega tega so deležni tudi naši štirinožni prijatelji, saj so naši družinski člani. Če komu izmed nas takšna obilna hrana ni po volji ali se po zaužitju le-te ne počuti 
najbolje, je to razumljivo.
Malo drugače pa je z našimi štirinožci. Toda težave z obilnostjo obrokov ali prebogato hrano so pri njih prisotne ravno tako. Pojavi se blaga do srednja apatičnost, 
odklanjanje hrane in slabše počutje, ki ga včasih lastnik sploh ne zazna. Opazne postanejo šele težave v hujši obliki. Pes dan, dva ne je, prične bruhati, pogosto se 
slini, trdim iztrebkom na začetku sledi driska, prisotna je lahko tudi povečana telesna temperatura. Kaj se dogaja? Zavoljo hrane, ki je preobilna ali po količini ali 
po vsebnosti maščob, ogljikovih hidratov, pride do povečanega izločanja želodčne kisline. Le-ta poleg prebavne funkcije povzroči še okvare na sluznici. Tako pride 
do vnetja, ki je lahko zelo neprijetno in trdovratno. V takšnem primeru je obisk veterinarske ambulante najboljša rešitev. Kot preventiva pa - dieta in zmernost - tudi 
pri živalih.

Tomo W ankm iiller  
dr. v e t. m ed.V  N/

ODNAŠANJE NAŠIH LJUBLJENCEV
Pred vrati so prazniki in Božiček bo komu prinesel tudi novega psička, muco ali drugo manjšo žival. Odločila sem se, da napišem nekaj o raziskavah, ki proučujejo 
obnašanje živali (etologija). V prejšnjem Listu sem v tej rubriki zasledila članek o kastraciji in sterilizaciji psov ter mačk, ki je nedvomno povezana z obnašanjem 
živali.
V tujini je znanost o obnašanju živali zelo razvita. Ugotovili so namreč, da obnašanje vpliva na celo vrsto lastnosti, ki nas pri živali utegnejo zanimati. Pri nakupu se 
tako laže odločimo, ker nam obnašanje ob prvem stiku pove veliko o karakterju živali. Povezano je z mlečnostjo krave, ovce, koze, s priraščanjem prašiča, uporab
nostjo konja za delo ali športno udejstvovanje. Prav tako je obnašanje pomembno tudi pri malih živalih, psih, mačkah in drugih.
Posebej so zanimive raziskave o agresivnem obnašanju psov, ki jih imamo doma kot svoje ljubljence, saj velikokrat to ali ono pasmo zaradi izgleda obtožimo za 
“hudo”.
K agresivnosti štejemo lajanje, bevskanje, renčanje in grizenje. Poznamo različne vzroke agresivnega vedenja psov: agresivnost zaradi strahu, zaradi želje po nad
vladi, posesivnosti, varstva, roparstva, agresivnost, ki nastopi kot posledica kaznovanja ali bolečine, ter druge oblike agresivnosti, kamor štejemo nasprotja med psi 
in psicami. Velikokrat je napadalnost posledica več dejavnikov.
Dokazano je, da se zaradi želje po nadvladi največkrat agresivno obnašajo angleški koker španjeli, dobermani, kodri in drugi mali psi. Agresivnosti zaradi po
sesivnosti so največkrat zasledili pri koker španjelih, agresivnost zaradi varovanja in agresivnost zaradi strahu so največkrat kazali nemški ovčarji, pa tudi koker 
španjeli in manjši kodri. Zeljo po nadvladi z napadalnostjo večkrat kažejo mešanci kot pa psi čistih pasem. Najpogostje se napadalnost kaže zaradi strahu, sledijo pa 
ji napadalnost zaradi želje po nadvladi, posesivnosti in varovanja. Med psi, ki so kazali znake napadalnosti, je bilo dve tretjini samcev. Pri skoraj vseh vrstah živali 
je običajno, da so samci bolj napadalni, kar je povezano z gensko zasnovo, hormonalno dejavnostjo, živčnim sistemom, velikostjo in težo. Najbolj so napadalni nekas- 
trirani samci (v omenjeni raziskavi, ki vključuje pse, 86%). S spolom in reproduktivnim stanjem je najbolj povezana napadalnost zaradi želje po nadvladi in napadal
nost v odnosu na druge pse. Psi so tako največkrat sovražni do drugih psov in marsikdaj tudi do psic. Na drugi strani pa so psice večinoma napadalne le do psic. 
Vzroke napadalnosti lahko iščemo tudi v pasmah psov, saj so nekatere pasme skozi stoletja vzgajane in selekcionirane na določen tip obnašanja. Velika pa so niha
nja v obnašanju psov znotraj določene pasme, zato je težko opisati določeno pasmo kot bolj nevarno ali popolnoma nenevarno. Prav tako se prijazen igriv pes lahko 
v hipu spremeni v napadalca, če nevede prekoračimo mejo in igranje postane borba za igračo, kost... Zato je pomembno, da poznamo svojega psa in da smo previd
ni pri odnosu z drugimi psmi, čeprav se jih ne bojimo.
Želim vam dobro izbiro vašega ljubljenca in želim, da ga vključite v prijetno božično praznovanje in z njim srečno preživite tudi prihajajoče leto 1997.

S p e la  M enih  
d ip l. ing. zo o teh n ike

S lo v e n s k i  g o z d  v p r e t e k l o s t i

č
e o gozdu razmišljamo kot o naravni dobrini, potem 
nam bo kmalu jasno, da je gozd kot lastniška kate
gorija v naši zavesti nekje na sredi med njivo in vod
nim telesom. Zakaj? Ce razmišljamo o njivah, vidimo, 
da so potrebne, saj na njih raste pšenica, ki nam daje 

kruh. Pa vendar se naša javnost le redko postavi za njive, ko izginjajo pod 
gradnjami. Po drugi strani pa nikomur ne pride na misel, da bi odkorakal 
na sredino pšenične njive in odtrgal mak. Kaj pa vode? Voda se je v naši 
zavesti ustalila kot javno dobro. Zato naj bi bil prost dostop do vode in 
njene obale.
Gozd pa ni njiva, ki jo gledamo od daleč in razmišljamo, po čem bo pšenica, 
prav tako pa tudi ni neomejeno javno dobro. In iz te posebnosti se poraja 
bogastvo odnosov gozd - človek in tudi človek - človek, ko gre za stvari, ki 
zadevajo gozd.
Kaj pravzaprav gozd je? Zakon o gozdovih (1993, čl. 2) ga definira kot 
»zemljišče, porastlo z gozdnim drevjem v obliki sestoja ah drugim gozdnim 
rastjem, ki zagotavlja katerokoli funkcijo gozda«. V deželi s 53 % gozd
natostjo ne moremo mimo dejstva, da je gozdno okolje zaznamovalo člove
ka. 0  tem, na kakšne načine je gozd vpet v našo materialno in duhovno kul
turo, se v preteklosti nismo preveč spraševali. Vendar vedno bolj spoz
navamo, da je naš odnos do gozda zapleten, v marsičem neproučen, in tu so 
vzroki za današnje nesporazume okrog gozda.
Po naravi je Slovenija pradomovina gozda. Človek pa je v preteklosti s svo
jimi posegi gozd pregnal in ga marsikje tudi iztrebil. Zdajšnjega stanja goz
dov v Sloveniji ne znamo pravilno vrednotiti, če ne poznamo preteklosti 
naših gozdov. 0  kalvariji gozda v preteklosti Slovenci ne vedo prav veliko, 
zato jo bom skušal v nekaj besedah prikazati.
Velike krčitve gozda so poznane že v 12. in 13. stoletju. V 16. stoletju se je 
zaradi železarstva začelo izsekavanje gozdov, ki se je nadaljevalo v 17. in 
18. stoletju. Po letu 1848, ko so kmetje dobili gozdove, so na veliko posegali 
v gozd in ga siromašili. Zavedati se moramo, da je k temu veliko pripomogla 
stiska malega človeka - kmeta, ki je hotel preživeti. V času 1870-1890, ko so 
ugasnile topilnice, je prišlo do velike brezposelnosti in do ponovnih pri
tiskov na gozd. Premog je v tem času že zamenjal les, ni pa mogel zamenjati 
gozda. Proti koncu 19. stoletja so se stvari začele izboljševati. Večjo velja
vo je dobila gozdarska stroka. Na Notranjskem in Dolenjskem se je pričel

edinstven proces sonaravnega dela z gozdom. Toda vse to ni veliko pomaga
lo. Novozgrajene železnice so sprožile trgovino z lesom in že tako prazni goz
dovi so se še bolj izpraznili. Po letu 1900 se je začela tudi špekulacija s 
prekupčevanjem posestev. Začeli so delovati »gozdni mesarji«, ki so kupo
vali posestva, posekah les, ga preprodah. Gozd je bil brez pogozditve in z 
vse večjo pašo. V domala vseh gričevnih in ravninskih gozdovih se je ste- 
ljariio in gozdove močno izčrpavalo. Mali kmet je hotel preživeti. Gozd je 
bil osiromašen, steptan od hoje živine, v nižjih legah pa grabljen v živo. 
Slovenija je bila zaradi takšnega stanja gozdov veliko hudourniško 
območje, nenehno v nevarnosti pred hudim. Tedanja avstro-ogrska vlada je 
skušala to stanje izboljšati. To kaže pogozdovanje Krasa, pogozdovanja s 
smreko za oživitev gozda, urejena protihudourniška služba in drugo. Tako 
je bilo pred prvo svetovno vojno.
Med vojnama se razmere niso izboljšale. V Sloveniji (tedanji Dravski 
banovini) je gospodarska kriza ponovno sprožila gozdu sovražno politiko. 
Kmečki in veleposestniški gozdovi so se ponovno začeli na veliko izsekavati. 
K pustošenju gozda je veliko pripomogla tudi davčna politika. Lastniku 
gozda je država pobrala dve tretjini vrednosti posekanega lesa. Nazaj v 
gozd ni šlo nič. Takšne razmere so ohromile gozd, da ni mogel opravljati 
svoje varovalne vloge.
Nov udarec je slovenski gozd doživel s planskimi sečnjami v letih 1946-1950, 
a je kmalu prišla streznitev. Za slovenski gozd je po stoletjih uničevanja 
končno nastopilo obdobje oživitve in naravovarstvenega načina ravnanja z 
gozdom. Položaj v gozdovih se je začel postopoma izboljševati. Za vse goz
dove so bili izdelani gozdnogospodarski načrti, steljarjenje in gozdna paša 
sta bila prepovedana. Razvilo in uveljavilo se je takšno ravnanje z gozdom, 
ki je aktiviralo vse varovalne mehanizme gozda in ga v njegovem nadaljnem 
razvoju usmerjalo po sonaravni poti. In tako je bila leta 1989 na mednaro
dno pobudo v Sloveniji ustanovljena mednarodna zveza gozdarjev za sonar
avno gospodarjenje z gozdom. To je nov odnos do narave, tudi v praksi, na 
katerem moramo v prihodnosti graditi.
Zdajšnja krajinska podoba Slovenije kaže, da je vsak njen delček 
drugačen, neponovljiv. V to krajino je vtkan tudi gozd, ki ji ^  
vrača življenjsko moč, regenerira energijo v krajini in v tem se * *  
razlikuje od obdelovalnih površin, ki energijo, kupljeno za 
drag denar, samo požirajo. Damjan Rožič

P0DR0UJA DELA KRAJINSKE 
ARHITEKTURE
Kot ste lahko prebrali v prvem 
članku, se krajinska arhitektura 
ukvarja z urejanjem in razporejanjem 
živih in neživih objektov v krajino ter 
s povezavami, ki jih imajo ljudje s 
temi objekti. Ukvarja se s številnimi 
področji urejanja prostora, ki bi jih 
lahko združili v nekaj skupin: 
raziskovalno delo, planersko in 
načrtovalsko delo, oblikovanje in pro
jektiranje.
Kot smo že spoznali, ima krajinska 
arhitektura svojo nenavadno moč v 
sposobnosti sinteze, torej v smiselnem 
povezovanju, združevanju in preple
tanju različnih spoznanj. Prav zaradi 
te zmožnosti se lahko ukvarja z 
raziskovalnim delom, ki pa seveda ni 
eksperimentalno, kot je na primer 
lahko delo v laboratoriju, ampak je 
predvsem sintezno. Prostor najprej 
razdelimo na njegove sestavne dele, 
jih opredelimo, ugotovimo katera 
posebna znanstvena spoznanja še 
potrebujemo (npr. izmera hrupa v 
bivalnem okolju, ocena potresne 
varnosti ipd.), potem pa te dele 
ponovno sestavimo v smiselno celoto, 
pri čemer smo sposobni (in tudi 
moramo) opredeliti probleme, s kate
rimi se bo neka dejavnost v prostoru 
morala soočiti ter probleme, ki bodo 
zaradi vnašanja te dejavnosti v pros
tor nastali. Takšno delo so posebne 
strokovne podlage, ki so zakonsko 
predpisane za večino posegov v pros

tor (to je podrobna analiza 
celotnega znanega in omejene

ga prostora z vidika neke točno 
določene dejavnosti, npr. posebne 
strokovne podlage za postavitev 
razžveplalne naprave na lokaciji ter
moelektrarne) ter presoje vplivov na 
okolje, ki jih je prav krajinska 
arhitektura, kot predvsem planersko 
orodje, iz tujine vnesla v slovenski 
prostor (presoja vplivov dimnih 
plinov na širše okolje termoelek
trarne). Tu pa se stroka že prepleta s 
planerskim in načrtovalskim delom, 
ki je v osnovi najprej raziskovalno 
analitično, v nadaljevanju pa spoz
navno sintezno in tudi “vizionarsko”. 
Vede, ki se ukvarjajo s prostorom, 
morajo poiskati orodja, ki bodo sicer 
subjektivno delo poskušale čimbolj 
objektivizirati. Zakaj? Pojem lepega 
in pojem dobrega sta bolj ali manj rel
ativna. Vsi poznamo izrek, da so okusi 
različni in da se o njih ne da prepirati. 
Stroke, ki načrtujejo, morajo znati 
pojasniti številna vprašanja, katerih 
odgovori največkrat niso seštevek 
številk, ampak seštevek spoznanj, ki 
se oblikujejo v argumente. Šele čas 
pokaže ustreznost rešitev, prav čas pa 
lahko trenutno ustrezne rešitve spre
meni v neustrezne. Seveda to ne 
pomeni, da sta krajinska arhitektura 
in tudi arhitektura vedi, ki si izmišlju
jeta stvari po svojem okusu. Skozi 
šolanje in delo se razvije poseben 
način pogleda na prostor in zmožnost 
njegovega analiziranja. Ali drugače, 
prostor se skozi delo spreminja iz real
nega v abstraktno in nazaj v realno.

To je dolgotrajen proces, ki zahteva 
temeljito poznavanje teorije oblike in 
temeljito poznavanje posameznih se
stavin prostora (tla, rastline, voda, 
zrak, objekti, ljudje in njihovi odnosi 
idr.). Krajinska arhitektura to zmore, 
kar pogojuje nje šarm in lepoto ter 
njeno uporabnost, zato lahko 
povečuje stopnjo kakovosti urejenosti 
odprtega prostora.
Krajinska arhitektura kot umetnost se 
ukvarja z oblikovanjem prostora 
(oblikovanje zunanjih ureditev: trgov, 
otroških igrišč, športnih in rekrea
cijskih območij, pokopališč itd.), pri 
čemer so njeno orodje različni materi
ali in vegetacija. Pomembno je vedeti, 
da vegetacije ne obravnava in ne 
uporablja kot “kozmetičen dodatek” 
že nastali ureditvi (to torej ni hor
tikultura), ampak jo uporablja kot 
neko posebno obliko, katere poseb
nost je, da se spreminja skozi čas. 
Zato se zdi, da stvaritve krajinske 
arhitekture niso nikoli končane, so 
vedno znova raziskovalne in vedno 
nove ali različne v posameznih letnih 
časih in letih.
Ker pa je krajinska arhitektura tudi 
inženirska stroka, sc ukvarja tudi s 
projektiranjem , kar pomeni, da 
oblikovane ureditve načrtuje tudi 
tako, da so izvedljive, da jih lahko 
tudi v resničnosti izvedemo, torej 
zgradimo.

S a ša  PIA N O , d ip l.in g .k r a j .a rh .
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M E S A R S T V O  P O Z N I Č ,  
V IL I P O Z N I Č  s .p .

mobitel: 0609 614 735

'ì x m m s  fe Jln se ^ o

v d n e J i  im  tu c h  v  A tu  1 9 9 7 /
MESNICA ŠOŠTANJ 

Kajuhova 7a, tel.: 882-10 1

MESNICA VELENJE 
Kidričeva 57, tel.: 856-907

MESNICA PESJE 
Partizanska 54, tel./fax: 856-875

PODGORŠEK d.0 . 0 .

Š o š t a n j , c .T a l c e v  3 
T e l. F a x :0 6 3 /8 8 2 -2 8 3  

M obitel; 0 6 0 9  /  6 2 8 -2 7 7

Stane Sovič Muh.: 0MB /  627 171 
navne 4 mi affi? / 882-247
3325 So stani Fax.: 063 / 881120

Prijetne praznike 
in veselo praznovanje.

Kovinarstvo Sovič

R O TO
P A PIR N IC A  P ER O  
A N A  R O T O V N IK

»Roto«; trgovina, proizvodnja in storitve 
PAPIRNICA PERO 
Rotovnik Ana s.p.

Aškerčeva 11,3325 Šoštanj 
TeL/fax: (063) 881-146

Papirnica Pero

želi vsem bralcem 
vesele praznike in srečno novo leto 

ter se hkrati zahvaljuje strankam 
za zaupanje.

KflmnosesTPO
inŽeBKJHRSTPO

Đ0BMK
Topolšica 104 c 

tel, 802-162, lax: 802-311 
mob. 041 660-406

Kamnoseštuo in žebljarsfuo Dobnik -  Topolšica 
želi usem občanom občine Šoštanj, 
posebej suojim cenjenim strankam 

uesele ter zadouoljne božične 
in nouoietne praznike,

GOSTISCE 
POD KUNCEM
Gostišče “ Pod klancem”, 

minimarket “ Pod klancem” 
in avto prevozništvo Kotnik iz Raven 

želi vsem občanom srečne, 
zdrave in vesele božične 
in novoletne praznike.

M I Š  M A Š
JANEZ PETROVIČ

Pekarna, slaščičarna in trgovina 
Na trgu 52, Mozirje 

Slaščičarna Šoštanj, tel: 881-143 
Slaščičarna Pri Tatjani - Mozirje, tel: 832-635 

Pekarna, mobitel: 0609 615-426

Vsem bralcem želimo, 
da bi bili božično-novoletni prazniki 

in celo leto 1997 čim bolj sladki!
Se priporočamo!

PREM0G0UNIK
(JELENJE

VESEL BOŽIC 
IN

SREČNO NOVO LETO 

VAM ŽELI
KOLEKTIV VELENJSKEGA PREMOGOVNIKA!

OB STRATEŠKEM
PRESTRUKTURIRANJU

DEJAVNOSTI
IN LASTNINE

SMO V DECEMBRU ; :

LETOŠNJEGA LETA
SPREMENILI IME ;

IN PRAVNO JÉsS&mnSraHrclOBLIKO FIRME IZ JMSSBBKMm
ESO Montaže d.o.o.

V ESOTECH d.d.
VELENJE

Z NOVIM IMENOM
ŽELIMO OHRANITI

ZGODOVINO
NEKDANJE FIRME "ESO"
IN OBENEM POUDARITI

TEHNOLOŠKA
ZNANJA

OBNOVA IN
GRADNJA

ENERGETSKIH IN TEHNOLOŠKI
EKOLOŠKIH PROCESI

SISTEMOV V INDUSTRIJI

montaža

EfOTECH
INSTALACIJE

V
GRADBENIŠTVU

PROJEKTIRANJE 
VODENJE PROJEKTOV 

DOBAVA 
IN MONTAŽA 

SPUŠČANJE V POGON 
ŠOLANJE KADROV 

VZDRŽEVANJE 
IN SERVIS

ESOTECH.d.d. 
družba za izvajanje projektov 

v energetiki in industriji 
Preloška c. 1 
3320 Velenje 

Slovenija

Telefon: 063/ 854 690 
Telefax: 063/ 856 758 

E-mail: velenje@esotech.sl

Poslovnim partnerjem, sodelavcem in 
občanom občine Šoštanj 

želimo prijetne praznike in srečno 1997.
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SLOVENSKI KOŠARKARSKI ŠAMPIONI
V NAŠI OBČINI
V ponedeljek, 16. decembra, sta župan dr. Bogdan Menih 
in predsednik KK Elektra g. Boris Dejanovič pozdravila 
najboljše slovenske košarkarje, ki so se v teh dneh v 
Topolšici in Šoštanju pripravljali na eno izmed najbolj 
pomembnih tekem v kvalifikacijah za evropsko prvenstvo 
e97. Sprejem v vili Široko je za člane košarkarske

reprezentance Slovenije priredil organizacijski odbor med
narodne tekme med Slovenijo in Makedonijo, ki je bila v 
sredo, 18. 12., v športni dvorani v Šoštanju.
Do konca redakcije tekma še ni bila končana, in čeprav 
boste rezultat že poznali, bomo o bivanju in tekmi širše 
poročali v prihodnji številki Lista.

USPEŠNI MLADI PLANINCI
Učenci osnovne šole Bibe Rocka na 
planinskih tekmovanjih
V letošnjem šolskem letu so se učenci 
naše šole udeležili planinskih tek
movanj iz orientacije. Tekmovali so v 
dveh kategorijah, in sicer v A kate
goriji učenci 5. in 6. razreda, v B 
kategoriji pa učenci 8. razreda. 
Udeležili so se treh tekmovanj, na 
katerih jih je spremljal mladinski 
planinski vodnik Bojan Rotovnik. 
Prvo tekmovanje je bilo 28. septem
bra  s startom v Zabukovici p ri Žalcu. 
Od tam so se odpravili mimo kontrol
nih točk na Hom, k jer je bil njihov 
cilj. Drugo tekmovanje je bilo 12. 
oktobra s startom v Šmartnem ob 
Paki. Od tam so se s hitrimi koraki in 
tekom odpravili proti vrhu Gore 
Oljke. Tretje tekmovanje pa je bilo 
štirinajst dni kasneje v Ponikvi in 
njeni okolici.
V A kategoriji so tekmovali Katja 
Švare, Silvo Potočnik, Dominik 
Skornšek in Jure Grudnik (Zabuko- 
vica) ter osvojili tretje (Hom), sedmo

(Gora Oljka) in prvo mesto (Ponikva). 
V B kategoriji pa so Miha Zajc, 
Grega Kugonič, Janez Kugonič in 
Jure Lesjak (Ponikva) osvojili drugo 
(Hom), šesto (Gora Oljka) in sedmo 
mesto (Ponikva).

In  kakšna so bila doživetja tek
movalcev?
Na prvo tekmovanje smo se odpravili 
v Zabukovico. Ko smo se pripeljali 
tja , smo izvedeli, da štartamo šele čez 
eno uro. Gas smo si krajšali z 
družabnimi igricami. Tik pred star
tom smo ugotovili, da nimamo kom
pasa, zato smo se o rientirali po 
hribih Zabukovice in Homa. Dobili 
smo štartni list s fotokopirano karto. 
Prvo kontrolno točko na koncu polja 
smo kar s težavo našli. Nato smo se 
precej spustili, preskočili potok in se 
začeli vzpenjati. Kmalu smo našli 
tretjo in četrto ter tik pred vrhom še 
peto kontrolno točko. Na cilju smo 
napisali odgovore in jih  oddali. 
U trujeni, a zadovoljni z uvrstitvijo,

smo se odpravili domov.
Katja Švare, 6.b

V Šoštanju smo se zbrali ob 7. 15 in 
se odpravili na naše drugo tekmovan
je v orientaciji na Goro Oljko, do 
koder smo morali mimo šestih kon
trolnih točk. Pot je bila zelo strma in 
zahtevna. Na cilj smo prišli zelo 
izmučeni, a so tam poskrbeli, da smo 
se okrepčali.

Dominik Skornšek, 5.b

Na zadnje tekmovanje smo se 
odpravili na Ponikvo. Rekli smo si, 
da moramo biti med prvimi tremi. 
Startali smo p ri gasilskem domu. 
Hodili smo po travi in gozdu. Med 
potjo so bile kontrolne točke. Našli 
smo vse. Na cilju smo komaj še zaje
mali sapo, saj smo skoraj celo pot 
tekli. Komaj smo čakali rezultate. 
Bili smo prvi. Za nagrado smo dobili 
kaktuse in še dobro voljo za nasled
nje nastope.

Silvo Potočnik, 5.b

BADMINTONSKE NOVIČKE
V OŠ Karla Destovnika Kajuha je letos začela delovati nova interesna dejavnost - badminton. Po nekaj urah treninga smo 
se odločili, da se pomerimo z vrstniki iz drugih šol.
V sredo, 4.12.1996, je bil v OŠ Šalek prijateljski badmintonski turnir, ki so se ga udeležili učenci iz OŠ Šalek, OŠ Gorica 
in OŠ Karla Destovnika Kajuha iz Šoštanja. Vseh nastopajočih je bilo dvajset. Šoštanjsko osnovno šolo sta uspešno 
zastopala dva učenca, ki sta tekmovala vsak v svoji starostni skupini. Anže Flis je v starejši starostni skupini med dvanaj
stimi tekmovalci dosegel 9. mesto, Darjan Andrejc pa je v mlajši skupini med osmimi tekmovalci dosegel 2. mesto. 
Uspeha smo bili zelo veseli, zato sedaj še z večjo vnemo nadaljujemo s treningi.

Bojana Cesar, mentor

POHOD M  VRH

9Czeljo j da le nafimj m m im jem a elwldk® mnacjt 
vam olJn'ila/ajceevi tela /,9/J? tJcveve ce:Jila/v o.

O K Šoštanj - Topolšica brez poraza
S trinajstimi zaporednimi zmagami so odbojkarji OK Šoštanj - 
Topolšica še edina neporažena ekipa v 1. B moški državni 
odbojkarski ligi (DOL), ki tako z maksimalnim izkupičkom 
točk zaseda prvo mesto na lestvici. S svojo raznovrstno igro ter 
z disciplino in homogenostjo so si fantje že pred zadnjo tekmo 
zagotovili napredovanje v elitno l. A državno ligo. To pa je bil 
tudi cilj ekipe pred začetkom sezone. V zadnjem kolu bodo 
domači gostovali pri drugouvrščeni ekipi iz Kamnika.
Postava Šoštanj - Topolšice: Dimeč, Kraucov, Zulič, Dvornik,
S. in D. Sevčnikar, Mihalinec, Kugovnič, Bevc, Nahtigal, 
Barukčič, Jerončič.
Tekme v decembru
ŽIROVNICA : TOPOLŠICA 0:3 (-5, -10, -9)
V soboto, 7. 12., so odbojkarji Šoštanj - Topolšice na gosto
vanju na Jesenicah brez težav ugnali ekipo Žirovnice, ki je

nudila delni odpor premočnim gostom le v drugem nizu. 
TOPOLŠICA : TERMO LUBNIK 3:1 (14, -9, 11,9)
V predzadnjem kolu so domačini v svoji dvorani zabeležili še 
eno v nizu zmag. Rivali iz Škofje Loke so z odlično igro v polju 
napovedovali trdo tekmo, a so domačini z zbrano igro v 
končnicah setov le strli njihov odpor.
Lestvica
Šoštanj - Topolšica 13 13 39:5 26
Kamnik 13 12 36:5 24
Zužemberg 13 8 28:24 16
Granit Preskrba 13 7 25:25 14
Termo Lubnik 13 6 27:23 12
Ljutomer 13 4 17:29 8
Žirovnica 13 2 8:35 4
Črnuče 13 0 5:39 0

P r i je tne  božične praznike ter  vsakemu naj lepše leto 1 9 9 7  že l i ta

TUKA IN MIRKO ANDREJC 
NIZKE GRADNJE

\

Topolšica 198 b 
Tel. in fax: 892-221
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(Zock, čock, čock... NENAVADNI SPOMENIKI
I

eto se počasi izteka in 
vse nekako tone v zim
ski spanec. Ob prvem 
sneženju so zimsko 
spanje, tako kot vedno 

po širokoustenju o pripravljenosti na 
zimo, uživali tudi v zimskih službah, ki 
skrbijo za prevoznost naših cest. V naši 
občini je bila ta preizkušnja na višjih 
legah, v dolini smo snega tako dobili 
samo za vzorec. Pa so tudi v novi kra
jevni službi v Šentvidu hitro ukrepali in 
se pričeli dogovarjati glede pluženja 
cest. Dobro, da so tako hitri, tako bodo 
za prihodnjo zimo gotovo zmenjeni, kdo 
jim bo zoral sneg. Kako že, a nismo v 
prejšnji številki LISTa nekaj težili o 
pluženju cest, a ja, niso vsi videli, ker je 
bilo napisano s tamalimi črkami. Ko pa 
je govor o velikosti, je pa špetir tu.

Eni pravijo, da je turistično društvo 
dobro pripravilo dvig adventnih vencev 
v Šoštanju, samo venci bi lahko bili malo 
večji. Drugi so pa rekli, da so še takšni 
preveliki in da je lepše, če jih sploh ni. 
Pa to so samo čveke. Iz članka v Našem 
času o omenjenem dogodku je pa jasno

in to niso čveke, da novinarji ne vedo, 
koliko podružnic in pridruženih župnij 
ima Šmihelska fara. Pa če jim je nerod
no vprašat g. župnika, naj vprašajo g. 
župana, saj take stvari dobro obvlada. 
Lahko smo slišali, kako je razlagal o 
adventnem času na trgu, ko smo 
prižigali prvo lučko. Komaj je minilo 
par dni, je že prišel prvi dobri mož - 
Miklavž. Spet smo doživeli zaprtje trga 
in parkeljni, so nekaterim nagnali stra
ha v kosti. Delil je darila, da je bilo 
veselje, zlobneži so hitro rekli, da bi bilo 
dobro, ko bi kaj primaknil v občinski 
proračun. Pa vsaj za kak meter asfalta, 
ki je enim bil obljubljen, pa ga je menda 
muca popapcala. Ne se jezit! Še malo in 
prišel bo Božiček, ki jo mora hitro 
pobrisati, ker pride že dedek Mraz. Še 
dobro, da pri nas ne praznujemo sv. 
Lucije, kot ponekod v svetu. V tem 
primeru, bi pa menda bil cel december 
en sam praznik. Januarska suša v žepih 
pa bi bila še bolj katastrofalna.

Katastrofa je tudi to, kako rešujemo 
prometne probleme z ležečimi policaji. 
Eni so že obljubljali pijačo odgovornemu

za cestno dejavnost, ko so jih demonti
rali. Pa bojda ne bo s pijačo nič, saj 
bodo čez nekaj mesecev priviti nazaj na 
cestišče in bo spet pol leta, do začetka 
zime, varno živeti v Metlečah in na 
Pohrastniku. Ne se veselit. Šoferji so 
poštudirali, da pri hitrosti okrog 70 kilo
metrov na uro, policaja skoraj ne 
občutiš. Pravi policaji jih naj udarijo po 
žepu, pa bo hitro red, brez uničevanja 
asfalta in drugih salomonskih rešitev. 
Fino bi bilo videti, kolikp občinskega - 
našega denarja, so spražili s temi zade
vami. Svetniki so se na seji hitro strinjali 
s prerazporeditvijo v občinskem pro
računu. Pozabili so, da se bodo morali 
še zagovarjati v svojih krajevnih skup
nostih, seveda tisti, ki niso dobile, kar so 
župan, uprava in pomočniki obljubljali 
v proračunu na začetku letošnjega leta.

Pa naj bo tega nakladanja za letos 
dovolj. Seveda pa vsem bralcem: 
Blagoslovljen božič in srečno, zdravja 
ter uspehov polno novo leto 1997!

PeT ur

Č e m u  b i  t u j e  č u v a l ?
¥ 7  eliko ljudi ima nekje v sebi odgo- 
1 /  vornost za red, ohranjanje težko 
V pridobljenih dobrin, smisel za le

poto... Star rek pravi: Pometi 
pred svojim pragom! V našem mestnem 
jedru stoji zelo impozantna zgradba, v 
katero je bilo, še ne tako zelo dolgo 
nazaj, vloženega veliko truda, občutka 
in denarja. Za laičnega opazovalca je to 
hiša na križišču Primorske in Ceste tal
cev z vogalno “kapelo” . Verjetno še ni 
minilo petnajst let od revitalizacije te

hiše. Takrat je resnično zasijala v 
čudovitem siju. Bila je ena izmed 
najlepših, naj-iinpozantnejših hiš v 
našem mestu. Tedanja oblast, predvsem 
pa stroka, ki je delo opravljala, sta se 
resnično potrudili.
Kaj pa danes? Razdejano dvorišče, 
uničena fasada, skladišče odpadnih 
materialov, umazana pročelja, nasadi 
kopriv, opuščena počitniška prikolica, 
ki na pol razstavljena daje stanovalcem 
hiše najbolj primeren status. V notran

jost človeka niti ne vleče, ko že zunaj 
dobi tako krut, skoraj ogaben vtis.
Lepo smo jim postlali. Vsaj postiljali bi 
si lahko za svojim ležanjem. Sicer pa 
drugi pregovor pravi: Kjer osel leži, tam 
dlako pusti. Pa da ne bo zamere. 
Poznam hiše, ki marsikomu niso bile 
poklonjene, a so polne rož, z urejeno 
okolico in dvorišči.
Pa naj kdo reče, da ni primerjav!

Fe R a

SREČEN BOŽIC
IN ZDRAVO TER USPEŠNO 1997

vam želi

Adriatic

Želimo vam vesele 
praznike

in srečno novo leto 
ter vas vabimo, 
da nas obiščete.

Andrejev dom 
na Slemenu

Telekom V ^ )
Slovenije ^ \ \
POSLOVNA ENOTA CELJE

Spoštovani uporabniki 
telekomunikacijskih storitev

Vesele božične praznike in 
srečno novo leto 1997 

vam želi kolektiv telekoma Slovenije 
poslovna enota Celje

Vabimo vas v naše teletrgovine: 
v Velenju na Kidričevi 2a tf. št. 86 1-444 
v Celju na Cankarjevi 4 tf. št. 4 2 1 -444 
v Celju na Lavi I tf. št. 4 2 1 -344

M O Č  komunikacije
Telekom Slovenije
Nacionalni operater telekomunikacij

Vesele bližnje praznike 
in srečno ter uspešno 

novo leto 1997

Podjetje za urejanje prostora p.o.
Velenje ^

* * + * 1  v  C i i t o

I T  sak človek ima nekaj prirojenega v sebi, pravijo. 
I /  Nekaj je med nami takšnih, ki se ubadajo z nenavad- 
I  nim konjičkom. To so razna popravila v “prostem 

slogu” ali tovrstnim umetnikom primeren izraz “šraufanje 
po dvoriščih”. Dolga je pot poizvedovanja o lastnikih 
tovrstne navlake, ki krasijo našo občino. A s trudom jih 
vendarle najdemo. V Metlečah št. 24 je skupno dvorišče 
okrasil po besedah stanovalcev Ramadan K. Tam smo našli 
kar tri rjaste konjičke. Ob propadajoči hiši Matije Gubca 7 
v Šoštanju je “avtomobil” pustil na ogled Delar S., držav
ljan Jugoslavije s Kosova. Na graščinskem dvorišču pa smo

našli pravi pravcati avtoodpad, ki bi ga bil vesel celo 
Purkovič v Wolfsbergu.
Le komu naj bo takšno okrasje v veselje. Zavednim in 
redoljubnim državljanom verjetno ne. Vsekakor nismo 
dolžni vsiljene “kulture” nemočno opazovati. Morda bi bila 
celo na mestu pobuda zelenim, naj organizirajo 
skladiščenje te sramote v prostore, ki so temu primerni. To 
je odpad! Ljudem, ki take nečednosti delajo, pa velja, ej, 
kultura, kultura...

P eR a

PETARDE,
STOP!
Lani je Ministrstvo za notranje 
zadeve vodilo državno akcijo 
Petarde, ne hvala!, kjer so policisti 
zbirali petarde, rakete, žabice in 
podobno. Letos je za podobno akcijo 
zmanjkalo denarja.
Kljub temu so se, pod pritiskom 
javnosti, na velenjski policijski 
postaji, kot edini na področju 
celjske regije in tudi širše, odločili, 
da tudi letos nadaljujejo organiziran 
boj proti pokanju v prazničnem 
času. Pri tem velja omeniti veliko 
razumevanje in sodelovanje 
Upravne enote Velenje. Vodje poli
cijskih okolišev so šli na šole in tako 
otroke kot učitelje opozarjali na 
nevarnosti, ki pretijo pri aktiviranju 
petard. Na fotografijah so jim 
pokazali tudi tragične posledice in 
poškodbe, do katerih lahko pride pri 
eksplozijah petard.
V lanskem decembru je zaradi na 
policijo prinesenih in neaktiviranih 
petard in podobnega počilo kar 622 
krat manj, kot bi sicer. Tudi letos 
policisti upajo, da bo odziv na to 
akcijo velik. Do danes so zbrali že 
okrog 100 petard. Za vse, ki bodo 
petarde prinesli na policijsko posta
jo, so pripravili sladkarije in daril
ca. K sodelovanju pa ne vabijo le 
otrok, ampak tudi odrasle. Cé 
naletite na petarde v trgovinah, ki za 
prodajo le-teh niso legalizirane 
(takšni sta v naši občini le dve), pri

javite policistom to na tel. 859- 
000, lahko tudi anonimno.
Pa mirne praznike želimo!

VESEL BOŽIC 
SREČNO 1997

Se priporočamo! 

GOSTIŠČE KAJUH

JAM AR
DOMA: Najprej ugotovi, kje si preteklo leto imel zelo dobre uspe
he in kje ne. Ugotovi vzroke neuspehov in se posvetuj z drugimi, 
da letos teh napak ne bo. Obiskuj različna strokovna predavanja. 
Tako boš laže umno gospodaril. Napravi načrt, kaj, kje, koliko in 
kdaj boš sejal. Daj nakaliti zgodnji krompir v topel svetel prostor.
V HLEVU: Skrbi za toploto in čistočo, naj ti ne bo žal stelje. 
Kokoši nesnice naj bodo v toplem in svetlem prostoru.
V KLETI: Cim prej pretoči vino, po potrebi ga rahlo žveplaj. 
Kislo zelje, repa in krompir ne smejo biti v istem prostoru z 
vinom. Tudi jabolka in krompir ne smejo biti skupaj.
NA POLJU: Navozi na njive kompost ali starodobni uležan hlevs
ki gnoj. Tudi pšenico enakomerno dognoji. Če ni snega, je sedaj 
zelo primeren čas, da rahlo potrosiš mineralno gnojilo.
V SADOVNJAKU: Odstrani suhe in nalomljene veje ter jih pusti 
pod drevjem za hrano zajcem in srnjadi. Ne pozabi na zimsko 
varovalno škropljenje. Obrezuj le v dneh, ko ne zmrzuje. Takrat 
nareži tudi <• ‘piče in jih v hladnem prostoru vtakni v pesek.



io
UREJANJE PROSTORA 

V LETI 1996
Adventno vzdušje, ki je  spet zajelo ta svet, seveda pomeni, da se še eno 
leto poslavlja in prihaja novo, v katerega običajno polagamo naša 
pričakovanju in neuresničene upe. Glede na hitrost, s katero se je  leto 
obrnilo, se ne morem znebiti občutka, da se ta svet vrti vedno hitreje, 
čeprav vedno bolj natančne ure tega "nočejo"potrditi. Tako mi ne ostane 
drugega, kot da se spet ozrem v iztekajoče se leto in poskušam izluščiti 
tiste dogodke, k i bi jih  bilo vredno rešiti pred pozabo.
Zal so moje misli o letu 1996 močno pod vtisom spora o občinskem 
proračunu za to leto, ki se je klavrno končal tako, da so mojega prijatelja 
Petra Rezmana kot tumor izrezali iz "zdravega" tkiva občinske politike ter 
tako začeli rahljati skupino ljudi, ki se je gradnje nove občine lotila z 
veliko mero entuziazma in včasih tudi naivnega optimizma (med slednje 
prištevam tudi sebe). Našemu LIST-u se je to, seveda proti moji volji, poz
nalo tako, da je "izgubil" LEVO STRAN. Če gre verjeti govoricam, se take 
vrste "rahljanje" nadaljuje tudi oh proračunski razpravi za leto 1997. 
Upam lahko le, da bo zgodovina preverila "diagnozo o zločestem tumorju" 
in popravila morebitne krivice (saj vem, pač ne morem iz kože naivnega 
optimizma).

Čeprav so, ne samo v tako majhnem k ra ju , kot je  Šoštanj, vse stvari med 
seboj povezane, bi vendar rad  svoj pogled omejil na urejanje prostora,

N A Š IB I S E R I
M e s e c  d a r o v

v

ečina sveta mesec 
december doživlja 
kot mesec darov in 
pregledov pridelane 
letine, pospravljanja 

po kaščah in kovanja zamisli za 
naprej. Očitno ima slehernik razlog, 
da se v mesecu decembru veseli; gos
tilne so polne, v trgovinah je živo; še 
na cesti avtomobili poplesavajo (eni 
zaradi poledice, drugi zaradi mali- 
ganov).
Po večini fabrik ni tako veselo: kar 
precej direktorjev v tem času briše 
potno čelo, nadira finančnike in se 
trudi z izbiro novoletnih daril za 
občutljive managerske želodce. Za 
uspeh celoletnega poslovanja v zad
njem mesecu tako ne morejo nič več 
odločilnega postoriti.
Politično stanje je krasno umirjeno 
(kot pred Trojo, predno so zapiskali 
na piščali); tople stranke, ki so poli
tični fuzbal igrale z enaindvajsetimi 
igralci, so blažene, ker jim je zalau- 
fala nova matematika in se grejo, z 
najlepšim trgovcem na čelu, novolet
no razprodajo položajev, da bi do
kupile 46. glas, one druge pa se mu

čijo s trojansko - pardon, slovensko - 
smrečico in kradejo Peterletu izvirni 
patent lezenja v blaženstvo. Stroške 
smrečice (in, upam , tudi bivšega 
obiska) bo sveti oče verjetno kom
penziral s kakšno krepko mašico za 
naše gospodarstvo (tako kot lani?). 
Gospodarstvo in gospodarjenje me v 
resnici najbolj zanima. Sem pač 
nekoliko tudi kmečki človek. Najraje 
pogledam po svojem dvorišču pa 
malo k sosedu čez plot pa po vasi. 
Tako sem bil prav ponosen, ko mi je 
prijatelj, ki ga že celo leto ni zaneslo 
v Šoštanj, dejal: ti, Šoštanj ste pa 
kar lepo zrihtali. Pa ni to rekel zara
di adventnih venčkov in novoletnih 
lučk; ni te sorte pa še pred tem je 
bilo.
V mislih je imel splošno ureditev, 
urejenost, vtis mesta ali kaj vraga. 
Sam še opazil nisem česa posebnega, 
ampak vtis je vtis in takle "zunanji" 
ga bolje zazna kot domači. Seveda ga 
nisem vodil do graščine ali zadaj za 
tovarno usnja.
Osebno sem bolj vesel, da smo 
dočakali obnovo telefonskega omrež
ja  in širitev kabelske TV. Dobili smo

telefon brez dvojčka. Pomislite, 
lahko bomo telefonirali, kadar bomo 
hoteli in kolikor bomo hoteli. Tako 
kot Telekom, ki baje pride razkopa
vat, kadar hoče in k jer hoče, o 
zamenjavi telefonskih številk pa 
obvesti dva dni p re j . Nobenega 
zapravljanja časa s kakšnimi načrti, 
poprejšnjimi obvestili ali sestanki in 
podrobnimi navodili. Hvala bogu, 
pametnim to ni potrebno, zemlja pa 
tudi še ni bila preveč zamrznjena - pa 
saj se zagreješ. Samo da je.
Naj dodam čisto zares, da je novo 
telekomunikacijsko omrežje, ki omo
goča sodobne elektronske povezave 
(ISDN) resnično prava poteza in 
ogromna pridobitev za občino.
Ob kabelskem sistemu me pa že 
nekaj časa žuli neizkoriščenost 
šoštanjskega kanala ali studia ali 
kako naj temu rečem. Problematike 
ne poznam, kolikor pa vidim rezul
tate, so le-ti močno pod Šoštanj skim 
intelektualnim in gospodarskim po
tencialom. Pa bi lahko bilo koristno 
imeti takle "kanal".
Ravno obratno pa so decembrski 
prazniki nad starševskim finančnim

potencialom. Zdaj se namreč spodo
bijo trije prazniki namesto (prej) 
enega. Trije cirkusi, tri obdaritve, tri 
zadovoljstva (zlasti otrok). Za otroke 
je bržčas to krasno. Vzgojni pogled je 
že malo kaotičen, a še vedno rešljiv z 
dobro pravljico (to deluje na otroke 
od pamtiveka). Stiske in solze so tam, 
kjer starši ne želijo sedeti na dveh 
stolih hk ra ti (za vsak slučaj) pa 
nimajo babic za izgovor.
Kot ni izgovora za vse nas, člane 
človeške skupnosti, da so med nami 
tudi ljudje, ki konca leta ne praznu
jejo (vsaj ne letom in izpolnjenemu 
življenju primerno).
Na srečo jih ni ravno veliko, ki 
praznik (pa naj bo božič ah Silvestro
vo) preživijo osamljeno, brez otrok, 
brez prijateljev. V mislili in srcu 
imam ostarele, ki ob robu življenja 
praznijo svojo kupo časa. Vem, da 
jih vse leto prijazno pozdravljamo; 
spomnimo se jih tudi ob prazniku ah 
dan prej: njihova in naša knjiga 
spominov bo lepša.

Mungo

SOLSKE Sv. M ik la v ž  v L a j š a l i
oziroma kaj se^je na tem področju dogajalo v preteklem letu. Občina je v 
tem letu končno zaposlila osebo, ki pokriva to področje. Posledica tega je, 
da so stekle nekatere nujne zadeve, kot je izdelava PROSTORSKEGA 
PLANA občine Šoštanj, svetniki pa so sprejeli tudi dve spremembi pros
torsko izvedbenih aktov ter tako omogočili gradnjo avtoservisa pri 
Ograjšeku in gradnjo žage nad čistilno napravo v Šoštanju. P ri sprejemu 
slednjega odloka je bilo kar nekaj "zapletov" in m erjenja politične moči, 
kar je pri urejanju prostora pač normalno. Pomembno je predvsem, da se 
je odločanje o rabi prostora začelo uveljavljati tam , k jer je to najbolj 
upravičeno, to je na občinskem svetu.

Poh valiti je  treba tudi upravo TEŠ-a, k i svoje objekte odeva v prijaznejše  
barve in z izgradnjo bele zaščitne ograje z zelenimi popenjalkam i dokazu
je  spoštljiv odnos do okolice. Upajmo, da energija (denar) ne bo pošla vse 
do dokončne sanacije vseh dimnikov, k i še nimajo čistilne naprave. 
Omeniti velja še obljube, da bo stekla prenova kulturnega doma skupaj z 
rešitvijo problema Napotnikove zbirke in obnova Trga bratov M ravljakov  
(za oboje se iščejo ustrezni projektanti). Poleg dvorane za občinske svet
nike je  novo, sodobno opremljeno pisarno dobil tudi naš župan. Pri tem so 
stebre v občinski stavbi prebarvali v éno izmed barv občinskega grba, žal 
pa  je  zm anjkalo volje (ali denarja) za obnovo strehe s strešnim oknom, ki 
tako še naprej zastira svetlobo in v stavbi ohranja temačno vzdušje. Kaj 
več pa , če izvzamem komunalno dejavnost oz. nove metre vodovoda, 
toplovoda, asfaltu, žal ne najdem, o telefoniji, ki je  še vedno vroča poli
tična tema, pa  raje ne bi govoril.
Zaradi očitno bolj klavrne ocene iztekajočega leta, si osebno zato toliko 
bolj želim prihajajočega leta. ki ga pričakujem  z upanjem, da ne homo le 
popravili kakšnega mosta, (kar je seveda hvalevredno), ampak v stilu b ra
tov Podobnik zgradili kakšnega novega. S tem seveda mislim na simbolno 
povezovanje in razum evanje z drugače mislečimi ljudmi. Z željo, da v 
naslednjem letu tudi vi zgradite svoj "most", se za letos poslavljam. Prvo 
priložnost za to vam v družinskem krogu ponujajo božični prazniki.

Edi VUČINA

. fß * ' ODPADEK M J  NE 110 
SAMO ODPADEK

f  Pod tem naslovom je v decembru 1996 izšel ekološki zbornik, ki sta ga 
izdala Medobčinska zveza prijateljev mladine Velenje in ERICo - inštitut za 
ekološke raziskave, ilustriral in oblikoval pa ga je Rok Poles. Zbornika pa ne 
bi bilo, če se ne bi špstošolei občin Velenje, Šoštanj in Šmartno ob Paki odločili 
za ekološki projekt, katerega tema je bila ločeno zbiranje odpadkov.
Šestošolci so se najprej seznanili na "kraju samem" s problematiko zbiranja 
odpadkov v Šaleški dolini. Ob tem so spoznali, kaj so odpadki, katere vrste 
odpadkov imamo, kako z njimi najustrezneje ravnamo in kaj lahko otroci 
prispevajo k zmanjšanju odpadkov.
Menda vsak človek na mesec proizvede 14 kg 
odpadkov, zato se poraja velik problem, kam 
z njimi. Nihče jih ne želi imeti v svojem 
stanovanju, pa tudi okoli hiš in blokov, ob 
potokih in cestah, v gozdovih in parkih 
niso zaželeni. Vsaka država, tudi 
Slovenija, si prizadeva, da bi se z zbira
njem in razvrščanjem odpadkov ter nji
hovo ponovno uporabo za predelavo 
smetišča z neuporabnimi odpadki 
počasneje polnila. Zato smo v Šaleški 
dolini že začeli z ločenim zbiranjem 
odpadkov.
Veliko občanov še žal ni dovolj 
osveščenih ali, kakor ugotavljajo 
šestošolci v ekološki raziskovalni nalogi, so mnogi 
preleni, da bi odpadke ločeno odlagali. Mnogi ne vedo, kaj sodi v 
posodo z napisom PAPIR (ne polivinil, lepenka, karton), kaj v zaboj za 
BARVNO IN BELO STEKLO (ne zamaški in etikete na steklenicah) in kaj 
dajemo v zabojnike z napisom BIOLOŠKI ODPADKI (ne vrečk z odpadki 
hrane ipd.). 0  vsem tem so se poučili šestošolci, ki bodo poskušali s svojimi 
spoznanji in idejami vplivati tudi na ravnanje odraslih.
V ta ekološki projekt so se vključili tudi učenci 6.b Osnovne šole Karla 
Destovnika - Kajuha Šoštanj pod vodstvom mentorice gospe Anice Pudgar. 
Izdelali so raziskovalno nalogo, v kateri so med drugim tudi nanizali precej 
predlogov, kaj lahko osnovnošolci storijo za učinkovitejše ločeno zbiranje 
odpadkov. Svojo raziskovalno nalogo so na okrogli mizi predstavili 
najprizadevnejši med šestošolci Kajuhove šole: Mirjam Kolar, Zala Ročnik, 
Anja Plešnik, Dijana Ramšak in Samo Srebernjak. Za opravljeno delo so pre
jeli eno od treh skupinskih nagrad.

Kot po drugih krajih sveta je tudi v Lajšah otroke obiskal sv. Miklavž. Otroke je 
obdaril z darili in lepo besedo ter bil kljub nekaterim očitkom, da je "komunistični" 
Miklavž, odprtih rok in dobrega srca.

Kaj so naši šestošolci predla
gali, kako bi osvestili odrasle?

Pripravili bi zbiralno akcijo papirja, 
časopisov, steklenic, aluminijastih 
pločevink, baterij... Prikazali bi, 
kako ločimo odpadke. Zbrani mate
rial bi razstavili za dan ali dva na 
prostoru, kjer ga lahko vsi opazijo. S 
tem bi prisilili ljudi k razmišljanju. 
Po končani akciji bi zbrane materi
ale prodali in s tem zaslužili denar za 
ekskurzijo ob koncu šolskega leta. 

Priredili bi lahko miren shod za 
čistejše okolje in ločeno zbiranje 
odpadkov.

Na javno mesto bi [»ostavili razstavne 
panoje in z razstavljenim gradivom 
opozarjali ljudi in jim z nasveti 
pomagali pravilno zbirati in ločevati 
odpadke.

Lahko bi izdali šolski časopis in v 
njem objavili prispevke o ohran
janju narave.

Z dobrim zgledom odmetavanja 
smeti v ustrezne posode bi pokazali 
ljudem, kako je potrebno pravilno 
ravnati.

Lahko bi posneli dokumentarno od
dajo o ločenem zbiranju odpadkov. 
Predstavili bi jo sošolcem in staršem 
na roditeljskem sestanku.

Vodstvu šole bi predlagali, da obvesti 
starše, naj svojim otrokom kupujejo 
zvezke iz recikliranega papirja.

Želimo si, da bi vsaka stanovanjska 
hiša imela posode za ločeno zbiranje 
odpadkov. To bi naj uredili tudi na 
podeželju.
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